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;0biski krajevnih skupnosti 
Stalna praksa zadnjih nekaj let, da vodstva občinskih družbe-
»političnih organizacij, skupščine občine in izvršnega sveta 

j*sako jesen obiščejo vodstva krajevnih skupnosti in predstav
nike družbenopolitičnih organizacij in se z njimi pogovarjajo, 

'ako so bili tudi letos septembra inv prvi polovici oktobra na teh 
i Pbiskih, kjer je tekla beseda o aktualnih vprašanjih, ki zadevajo 
Aajevne skupnosti in širše družbeno okolje, predvsem pa o 
vprašanjih, ki jih je v krajevni skupnosti ali na občinski ravni 

jtožno razrešiti. Vsebino pogovorov lahko strnemo v dve vse-
ski področji: 

— razvoj samoupravljanja v KS. 
— aktualne naloge na družbenoekonomskem področju. 

wbln 

Predstavniki občinskih orga
nizaci j in organov so vodstva 
<an i rajevnih skupnosti seznanili 

"di z varnostno političnimi ra-
p^tierami v občini, z gospodar-
rallttmi, gibanji ter s potekom sa -
ef* lacije oskrbe z vodo oziroma'z 
R a d n j o novega vodovoda. 
| 3 , Resnici na ljubo velja ugotovi
jo t da pogovori niso tekli ravno 

t e tovsod po predvideni vsebinski 
lA^asnovi, česar ne smemo jemati 
/efi!a zlo. Celo nasprotno lahko 

[jpotavljamo, da so predstavniki 
»ajevnih skupnosti v sponta-

i r l^ 'em pogovoru zadevali ob kon-
'"'ifetna in vsebinska vprašanja, 
ĵj Jpmembna z a nadaljnji razvoj 

Ihovih krajevnih skupnosti. V 
pri* 'jihovih razpravah, če jih neko-

i0 f b posplošimo, je veljalo često 
'ekako že prisvojeno spozna

n je , da v sedanjem času eko
n o m s k e stabilizacije ne morejo 

'ačunati na tako hiter razvoj, kot 
0 'tio ga bili vajeni v zadnjem de-

'etletju. Prevladuje spoznanje, 
se bodo morali marši kakšne 

Kj'reditve kraja lotevati še bolj z 
.Ttetnim delom in s sredstvi, se-

0 '6da ob strokovni — in po mož
nost i tudi materialni — pomoči 

'fše družbene skupnosti. 
ug« Kot ob prejšnjih obiskih tudi 

tedaj velja ugotovitev, da razgo-
aa* teli sami niso rešili ničesar, da 

Oa so spodbuda za vodenje na-
"aljnjih aktivnosti, iz katerih se 

PSiJb obojestranskih prizadevanjih 
^ " d i učinkoviteje rešujejo pro-
, ts^emi. 
y Ugotovitve razgovorov lahko 
i/of "rnemo takole: 
^ Lani jeseni izvoljeni organi kra-
n i \ 6Vnih skupnosti so po začetnem 
'\'ogrevanju« že sredi polnega 
^ kovan ja . Predvsem sveti KS 
!J l te redno sestajajo, medtem ko 
•r te skupščine, kot najvišja dele
g a t s k a telesa, še vedno niso 

!f Uveljavile, tako kot v prejšnjem 
if^tiandatu ne, in često ostajajo 

pomembne odločitve in naloge 
[̂te ramah svetov KS . Nekaj pro-
"emov pri delovanju sveta KS 
te je pokazalo v Podlipi, v Blatni 

B rezov i c i P a ^ e vedno niso opra
l i volitev. Sprejetiso novi statuti 

y$^ajevnih skupnosti, vendar še 

vedno kljub jasnim določilom 
povečini še ne delujejo razna de
lovna telesa oziroma komisije pri 
skupščinah in svetih. 

Delegacije za zbor krajevnih 
skupnosti se povečini redno se 
stajajo in dobro delajo, medtem 
ko to ne velja za delegacije SIS, 
čeprav lahko rečemo, da so tudi 
te v nekaj KS redno sestajajo. Na 
razgovorih so izpostavili kot 
enega od problemov pri sestaja
nju tudi okrnjeno oskrbo z gori
vom. V manjših KS pa so pove
čini ubrali prakso, da se skupaj 
sestanejo delegacije in svet KS 
pred sejo občinske skupščine. 
Krajevna skupnost Vrhnika pa je 
sedaj sredi dejanske preobrazbe 
KS oziroma pred konstituiranjem 
treh K S . 

V razpravah je bilo ugotovlje
no, da priprave na letne pro-
gramsko-volilne seje SZDL te
čejo skladno z dogovorjenim ro
kovnikom, pri čemer je bilo po
sebej izpostavljeno odgovorno 
reševanje kadrovskih vprašanj 
predvsem tam, kjer bodo menjali 
nove predsednike, ter aktiviranje 
terenskih odborov v vseh kra
jevnih skupnostih. Na sejah kra
jevnih konferenc pa je treba 
poleg organizacijskih vprašanj 
obravnavati tudi tista vsebinska 
vprašanja, ki neposredno zade
vajo krajane. 

V zadnjih letih je bilo čutiti po
večevanje števila društev. Tudi 
letos se je povečalo, saj so v 
skoraj vseh KS ustanovljena 
društva Rdečega križa. Velja pa 
še vedno ugotovitev, da so druš
tva dokaj različno organizirana in 
zato tudi različno uspešna in 
mobilizacijska. V Borovnici je na 
primer dokaj padla aktivnost ga
silcev, čeprav je v zadnjem času 
spet čutiti večjo mobilizacijo, gre 
namreč za gradnjo gasilskega 
dorna^ 

Skoraj povsod ugotavljajo, da 
z udeležbo krajanov na zborih 
občanov niso zadovoljni. 

Tako kot prejšnja leta so bile 
tudi letos ocene o uresničevanju 
srednjeročnih planov po posa
meznih K S zelo različne. V ne-

Osebni prispevek 
Vrhničanov 

za pokopališče 
Doslej so vrhniške delovne organizacije in nekateri obrtniki pri

spevali za razširitev in ureditev pokopališča približno 7 milijonov 
dinarjev, v denarju, materialu in delu. Na krajevni skupnosti pa priča
kujejo, da bodo manjkajoča 2 milijona dinarjev zbrali z osebnimi 
prispevki Vrhničanov samih. 

Skupščina KS se je o takšnem načinu dodatnega zbiranja sredstev 
izjasnila že aprila letos in predlagala tudi višino prispevka glede na 
velikost osebnega dohodka posameznega krajana. 

KRAJANI, KI IMAJO MESEČNI OD: PRISPEVAJO 

OD 10.000 din 
OD 15.000 din 
NAD 20.000 din 

DO 10.000 din 
DO 15.000 din 
DO 20.000 din 

OD 400 din DO 
OD 700 din DO 

OD 1.000 din DO 

400 din 
700 din 

1.000 din 
1.300 din 

Krajani, ki imajo osebni dohodek večji kot je navedeno v tabeli pa 
prispevajo približno 5 odstotkov od enomesečnega osebnega do
hodka, m 

Zato so krajani že dobili položnice in vsak samo bo prispeval'svoj 
delež. Že na samem začetku so na krajevni skupnosti kar zadovoljni 
z odzivom. 

katerih krajevnih skupnostih 
plane kar uresničujejo (na ra
zlične načine: samoprispevki, 
enkratno združevanje sredstev, 
prostovoljno delo, itd), medtem 
ko drugje ugotavljajo, da se plani 
ne realizirajo. Tu se jasno kaže 
realnost planskih dokumentov, v 
veliki meri pa je to tudi odraz ak
tivnosti in dela organov K S . 

Financiranje KS še vedno ni 
povsem dorečeno, predvsem so 
bila izpostavljena vprašanja 
okrog domicilnega principa fi
nanciranja. 

V šestih krajevnih skupnostih 
imajo samoprispevke od 1,5 do 
3 % in tam uspešno izvajajo 
planirane naloge. Ti samopri
spevki so namenjeni predvsem 
z a izvajanje programov na ko
munalnem področju. Ob tem 
lahko rečemo, da je bilo tudi v 
pogovorih pretežno največ časa 
namenjenega ravno urejanju 
komunalnih zadev v krajevnih 
skupnostih. 

Pri financiranju delovanja de
legatskega sistema se zatika. 
Često se tudi ta sredstva pora
bijo z a komunalno ureditev. V 
KS Vrhnika pa imajo v ta namen 
veliko premalo sredstev. Tako 
na Vrhniki kot v še nekaterih K S 
so prepričani, da komunalnih 
problemov ne bodo mogli rešiti 
brez samoprispevkov, vendar so 
se povsod pojavile tudi dileme, 
ali je tega sploh možno izpeljati, 
ko imamo že občinski samopri
spevek za sanacijo oskrbe z 
vodo. 

Poglobljenih razprav o kmetij
ski proizvodnji skorajda ni bilo, 
obveljala pa je splošna ugotovi
tev, da je na tem področju le stor
jen precejšen korak naprej. 
Hkrati pa so opozarjali na še 
neobdelana kmetijska zemljišča, 
ki so predvsem v družbeni lasti. 

Pri ocenjevanju preskrbe so 
ugotavljali, da se je nekoliko 
izboljšala, le tu pa tam se kdaj 
pojavi občasno pomanjkanje ka
kega artikla. 

Kot eno splošnih ugotovitev 
velja zapisati še zahtevo, da je 
krajevnim skupnostim in aktiv
nostim potrebno nuditi kon
kretno strokovno, organizacijsko 
in administrativno pomoč služb z 
občinske ravni. 

V Industriji usnja končujejo z gradnjo nove proizvodne hale Konfekcije — kot se je že 
udomačilo ime. Računajo, da bo proizvodnja stekla že letos. Investicija je vredna okoli 150 mi
lijonov dinarjev. S to naložbo, pa bodo podvojili izvoz usnjene konfekcije na konvertibilno tr
žišče, saj že za prihodnje leto načrtujejo, da bodo izvozili za 8 do 10 milijonov dolarjev konč
nih izdelkov za katere je veliko povpraševanje v Nemčiji in v ZDA. 

Konfekcijo bodo odprli 24. novembra. 

Borut Gorup novi 
predsednik OK ZSMS 

N a programsko volilni seji so mladi z a 
novega predsednika O K Z S M S izvolili Bo 
ruta Gorupa. 

Rodil se je leta 1959, študira ekonomijo. 
Najprej je aktivno deloval v svoji 0 0 
Z S M S na šoli v Ljubljani. Ob preselitvi v 
Dragomer se je tam vključil v delo 0 0 
Z S M S . Bil je tudi njen predsednik In jo 
uspešno vodil. Leta 1981 je bil izvoljen v 
predsedstvo O K Z S M S Vrhnika in eno leto 
vodil komisijo z a ohranjanje revolucionar
nih tradicij. Tu so se pokazale njegove or
ganizaci jske sposobnost i in je nato leta 
1982 sprejel odgovornosti predsednika 
K M K S , ki jo je uspešno vodil . 

25. NOVEMBRA OB 10. URI NA BOROVNIŠKEM VRŠAJU 
PRI ČRPALIŠČU OTVORITEV VODOVODA 

25. novembra 
bo pritekla voda 

Pred letom začeto največje In verjetno tudi najpomembnejše delo 
zadnjega desetletja v občini gradnja vodovoda z borovniškega vršaja 
oziroma sanacija oskrbe z vodo v občini — je pripeljano do konca. Še
stindvajsetega oktobra je bil že tehnični pregled In pričelo je poskusno 
obratovanje, tako da bo do 25. novembra, ko bo otvoritev vodovoda, vse 
nared. Tedaj bo prvič pritekla iz pip voda, za katero smo se odločili pred 
dobrim letom na referendumu z izglasovanjem samoprispevka. 

»Naloga ni bila enostavna in kljub 
zahtevnosti je izvedena v roku in — 
kar je tudi izredno pomembno — v 
okviru predvidenih stroškov,« pou
darja predsednik skupščine SKO-
CES-a Cedomir Vuga. Tudi član 
gradbenega odbora Peter Kobal je 
istega mnenja in pritrjuje, da bo po
skusno obratovanje zaključeno do 
otvoritve in da ni bojazni, da ne bi že 
25. novembra pili dobro vodo. Zakaj 
dooro? Pred dnevi so namreč prejeli 
še eno analizo mariborskega Za-

Vrtec v stari šoli na Logu 
V krajevni skupnosti Log so odprli sedmo 

enoto vrhniške vzgojnovarstvene organiza
cije. V stari osnovni šoli so preuredili učil
nice in tako pridobili dva oddelka za pred
šolske otroke. Prostor v novem vrtcu je do
bilo 56 malčkov. 

Denar za obnovo — načrte je naredil Elek-
troprojekt — je prispeval sklad za gradnjo 
šol in vrtcev. Delavci cerkniškega gradbe
nega podjetja Gradišče so začeli delati pr
vega junija letos, končali pa v začetku sep

tembra. Tako je naša občina pokrila potrebe 
po mestih v VVZ tudi na območju Dragomer-
ja, Loga, Drenovega griča, Plešlvice. Nalož
bena vrednost obnove je okrog šest milijo
nov dinarjev. S tem vrtcem je tako rekoč ure
jeno otroško varstvo v občini, saj se je v de
setih letih število mest v vrtcih kar podese-
terilo — od 70 mest na 700 mest v VVZ. Pre
malo prostora je samo še za malčke do treh 
let, saj so zdaj v vseh vrtcih le štirje oddelki 
za dojenčke. 

voda za zdravstveno varstvo, ki v 
zaključku pravi: »Raziskave vod
nega vira Bistra pri Vrhniki so poka
zale, da je voda zelo čista in bo vodni 
vir primeren za izkoriščanje za pitno 
vodo. Posebno izstopa vzorec vrtine 
VD 1«. 

Po letošnji suši si bo marsikdo 
oddahnil, saj je bila v nekaterih pre
delih oskrba z vodo res kritična. Po 
drugi strani pa bodo pili boljšo vodo 
tudi na Drenovem griču, saj so zad
nje analize vode iz zajetja Mačkovec 
pokazale, da voda ni ustrezna. 
Ravno tako ne ustreza voda iz zajetij 
Kisovec v Ligojni in iz zajetja Poljane 
v Dragomeru ter iz levega izvira v 
Jordanovem kotu na Logu. 

Tako bo 25. novembra končno 
rešen pereč problem, ki nas je tri že 
vrsto let. Zavedati pa se moramo, da 
bomo morali čuvati ta vodni vir, zato 
bomo morali dosledno spoštovati 
Odlok o zavarovanju vršaja. 

• -v 
Kandidati za 

najodgovornejše 
funkcije 

v OK SZDL 
Na zadnji seji predsed

stva Občinske konference 
SZDL, ki Je bila 25. oktobra, 
so bili oblikovani predlogi 
kadrovskih rešitev za na
jodgovornejše funkcije v 
Občinski konferenci SZDL 
za prihodnje mandatno ob
dobje. 

— Za predsednika je bil 
predlagan Tomaž Grom, do
sedanji predsednik; 

— za podpredsednika 
Toni Turk, dosedanji pod
predsednik; 

— za sekretarja Marjan 
Sigulin — stanuje na Dreno
vem griču, rojen je 31. 5. 
1949 in je zaposlen v Lito
stroju kot koordinator druž
benopolitičnih organizacij. 

Programsko-volilna seja 
OK SZDL bo 23. novembra. 
Obširneje poročilo o delu v 
tem mandatu na str. 3 in 4. 



Tudi rezultati, ki jih je dosegla temeljna organizacija Tovarna vrat, so 
vzpodbudni. Celotni prihodek se je od leta 1977 do leta 1982 povečal za 3 
in polkrat, kar pomeni s 191 milijonov na 646 milijonov din, dohodek in 
akumulacija sta se povečala za 2-krat. Izvoz pa se je s 100 tisoč dolarjev 
povzpel na 500 tisoč dolarjev. 

Izgradnja druge faze Tovarne stolov je bila usklajena z repu
bliškimi planskimi akti in je veljala za prednostno naložbo, saj je 
njena proizvodnja v celoti usmerjena na konvertibilno tržišče. 

OB LIKOVIH JUBILEJIH 

Naložbe v proizvodnjo za izvoz 
Letos končana investicijska 

vlaganja še enkrat dokazujejo 
uspešnost Llkovega gospodarje
nja na prehojeni poti do visokih 
jubilejev — praznujejo namreč 
110-letnico začetkov lesne proi
zvodnje, 25-letnfco Tovarne vrat 
in 20-letnico delovne organizacije 
Liko. V nove naložbe: prodajno 
skladišče na Vrhniki, prodajno-
razstavni salon, računalnik, 
uvozno opremo ter v izgradnjo 
druge faze Tovarne stolov so vlo

žili skoraj 346 milijonov dinarjev. 
Sami so izbrali kar 65 odstotkov 
sredstev, 35 odstotkov pa je kre
ditov. 

Pri teh naložbah gre psedvsem za 
povečanje proizvodnje, ki je izrazito 
izvozno usmerjena. Ravno TOZD 
Tovarna vrat je že vrsto let pomem
ben izvoznik in praktično danes 
izvozi na konvertibilno tržišče 98 od
stotkov svoje proizvodnje. Računa
jo, da bodo s temi naložbami pove
čali celotni prihodek za 32 odstotkov, 

dohodek za 48, akumulacija bo sko
raj petkrat večja, tudi sredstva za re
produkcijo se bodo po načrtih pove
čala kar za tri- in polkrat, medtem ko 
se bo dohodek na zaposlenega po
večal za 38 odstotkov. 

Če primerjamo njihove poslovne 
rezultate z rezultati v lesarstvu nas
ploh, je kot na dlani, da so nadpov
prečni. Ogromen gospodarski na
predek so dosegli v zadnjih desetih 
letih, ko so vztrajno širili proizvodnjo. 

Zgradili so novo vratarno, novo to-

nomsko stabilizacijo. Zavedajo se, 
čeprav je bilo že doslej njihovo rav
nanje stabilizacijsko usmerjeno, da 
bodo morali še bolj izkoristiti vse no
tranje rezerve pri izkoriščanju suro
vin, delovnem času, varčevanju z 
energijo, racionalizaciji proizvodnje 
in nenazadnje tudi pri krepitvi de
lovne discipline. 

Vedo, da se bodo zaradi težkih 
pogojev gospodarjenja tudi še na
prej srečevali s pomanjkanjem re-
promaterialov, energije in nekaterih 

Z varnim kolesom v promet 
Kolesarjenje je tudi med učenci vedno pogostejša re

kreacijska dejavnost. Veliko učencev vsak dan uporablja 
kolo doma ter na poti v šolo in domov. Zaradi pomanjkljive 
varnostne opreme In slabo vzdrževanih koles so učenci 
kolesarji pogosto izpostavljeni nevarnostim v prometu, 
obenem pa ogrožajo tudi druge udeležence v prometu. 

Zato je bila letošnja jesenska prometno-vzgojna akcija 
»Z varnim kolesom v promet« namenjena zlasti večji skrbi 
za kolo. Učenci so tudi na vseh treh naših šolah ugotavljali 
pod vodstvom mentorjev pomanjkljivosti na kolesu in jih 
po možnosti tudi skušali odpraviti. Marsikatero kolo ni 
bilo brezhibno in se bodo morali tudi starši bolj zavzeti, da 
otrokom popravijo kolesa. Na fotografiji: Mentor v pro
metnem krožku na Cankarjevi šoli Vinko Podobnik skupaj 
z učenci pregleduje kolesa in jim svetuje, če je treba mo
rebitne okvare popraviti. 

»Nenehno smo izpopolnjevali proizvodni program ter ga pri
lagajali zahtevam tržišča, po vsebini, kvaliteti in obsegu. Kljub 
veliki zahtevnosti in konkurenci na domačem in tujem trgu smo 
se uveljavili kot priznan proizvajalec in izvoznik«, je na seji de
lavskega sveta ob jubilejih poudarila predsednica Tatjana Za
ložnik. Glavni direktor Unitesa Tone Krašovec pa jim je kot priz
nanje za pomembne poslovne uspehe izročil Unllesovo spo
minsko leseno uro. 

Celotni prihodek se je od leta 1972 do leta 1982 povečal kar za 
20-krat, in sicer od 10,4 milijarde na 210 milijard, dohodek se je pove
čal za 15-krat, akumulacija za 12-krat. Leta 1972 so izvozili za 2.297 
.000 dolarjev, kar je z vključevanjem novih proizvodnih zmogljivosti 
narastlo na preko 11 milijonov dolarjev. 

IMP DO »IKO« Ljubljana, n. sol. o. 
TOZD IPKO Podpeč, n. sol. o. 
Kamnik pod Krimom 142 
61352 Preserje 

objavlja prosta dela in naloge za nedoločen čas: 

1. Samostojnega razvijalca za kmetijsko opremo: 
Pogoja: — visoka ali višja izobrazba strojne smeri, 

— 3 leta delovnih izkušenj. 
2. Samostojnega razvijalca za polister: 

Pogoja: — visoka ali višja izobrazba strojne ali kemijske 
smeri, 

— 3 leta delovnih izkušenj. 
3. Konstrukterja: 

Pogoja: — srednja izobrazba strojne smeri, 
— zaželene delovne izkušnje (lahko tudi pri

pravnik). 
4. Tehnologa za kmetijsko opremo: 

Pogoja: — srednja izobrazba strojne smeri, 
— 3 leta delovnih izkušenj. 

5. Planerja za kmetijsko opremo: 
Pogoja: 

6. Strugarja: 
Pogoja: — 

srednja izobrazba strojne smeri, 
2 leti delovnih izkušenj. 

K V strugar, 
zaželene delovne izkušnje. 

7. Več ključavničarjev: 
Pogoji: — K V ali P K ključavničar, 

— zaželene delovne izkušnje. 
8. Več delavcev v neposredni proizvodnji poliestra: 

Pogoji: — K V ali P K delavci raznih poklicev (mizarji, ple
skarji, gumarji, predelovalci plastičnih mas ipd.) 

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev sprejema 
kadrovska služba I M P D O I K O T O Z D I P K O Podpeč, Kamnik 
pod K i i n o m 142, 61352 Preserje, 8 dni po objavi. 
O izidu izbire bomo prijavljene kandidate pisno obvestili v 
30 dneh po končanem zbiranju prijav. 

varno stolov, prirezovalnico lesa, 
žagalnico in posodobili energetske 
zmožnosti. Uvajali so novo sodobno 

, tehnologijo proizvodnje vrat in kolo
nialnega pohištva ter posodobili pri
marno predelavo lesa. Ob tem pa 
niso pozabili na razvoj lastne pro
dajne mreže z novimi prodajnimi 
skladišči, ravno pred kratkim pa so 
začeli urejati še računalniško obde
lavo podatkov na lastnem računalni
ku. 

Kljub vsem tem vzpodbudnim 
uspehom pa Likovci ne pozabljajo, 
da so v času največje bitke za eko-

delovnih pripomočkov. »Kljub temu 
pa smo dolžni storiti vse za čimboljše 
izkoriščanje vseh zmogljivosti in no
tranjih rezerv, da bomo tudi v prihod
nje dosegali vsaj enake rezultate kot 
doslej,« je na slavnostni seji delav
skega sveta poudarila predsednica 
Tatjana Založnik. 

S prizadevnim delom, odrekanjem 
in pravilno poslovno usmeritvijo je ta 
kolektiv dosegel visoka priznanja na 
domačem in tujem trgu, kar je tudi 
poroštvo za sedanjo izvozno usmer
jeno proizvodnjo. 

Ljubezen do čebel 
» Dela je veliko, če hočeš imeti čebele v redu. Ampak vodi me že 

vseskozi ljubezen do čebel in vsakoletno upanje, da bo tudi kaj 
medu,« je o svojem dolgoletnem konjičku, ki je prerasel že kar v 
ljubezen dejal, poleg Markljeve mame najstarejši vrhniški čebelar 
83 letni Andrej Kovač, po domače Andiškov Andrej. Kje drugje bi 
ga srečali kot ob urejenem čebeljnjaku pod Sklepcem. 

Njegova pripoved je zanimiva, suče pa se okrog čebel. Kako se 
tudi te bi, saj so mu praktično celo življenje nepogrešljive sprem
ljevalke. Z19 leti je prišel do prvih panjev. Ko je pozneje služboval 
po raznih krajih po Sloveniji so se čebele vedno preselile z druži
no. Še nekaj let nazaj pa jih je vozil tudi na pašo. »Celo na Velebit 
sem sel z njimi. Po dva meseca sem bil tam, bila je pač dobra 
paša. Zdaj pa se na tako pot ne podam več,« se spominja poletij, 
ki jih je prebil na Velebitu. 

Pravi, da je bila letos bolj slaba letina, le za doma Ima nekaj 
medu. Za zimo je vseh petinštirideset panjev čebel že nahranil in 
jih bo v začetku novembra »zapazil«. 

• u p V V • m m 

Zaščitimo 
vodni vir 

Zaradi zaščite podtalnih vodnih virov na Borovniškem 
vršaju je treba storiti vse potrebno, da škodljive In ne
varne snovi ne bi pronicale v tla aH v površinske vodne to
kove. 

Snovi, ki škodujejo vodi, so predvsem fenoli, škropiva in 
druga zaščitna sredstva v kmetijstvu, naftni derivati med njimi 
tudi kurilno olje. Čeprav krajani Borovnice, Dola, Brega, Paka , 
Ohonice, Dražice, Brezovice in Zabočevega po naših ugotovi
tvah opuščajo tovrstno ogrevanje, pa imajo vendarle precej na 
pol praznih cistern s kurilnim oljem, ki je z a pitno vodo škodljiva 
tekočina. 

Zato pozivamo vse prebivalce v širšem in vplivnem varstve
nem pasu, t.j. v Borovniškem kotu, omenjenem s črto od Bistre 
pa do Goričice, ki imajo cisterne s kurilnim oljem, da le-te prija
vijo. 

V prijavi je treba navesti sledeče podatke: 
1. naslov upravljalca, lastnika, 
2. vrsto uskladiščene snovi, 
3. največjo uskladiščeno.količino, 
4. število skladiščnih posod z navedbo prostornine, mate

riala, korozijske zaščite in obratovalne opreme, 
5. namembnost uporabe, 
6. datum namestitve naprave. 
Svoje naprave naj prebivalci prijavijo v prostorih Krajevne 

skupnosti v Borovnici ali pa pismeno (z dopisnico) oz. ustno na 
zapisnik v prostorih Medobčinskega inšpektorata na Vrhniki v 
roku do 1 12. 1983. 

Zahteva po obvezni prijavi cistern za kurilno olje oz. drugih 
skladiščnih posod za hranjenje nevarnih škodljivih snovi je 
utemeljena z zakonom o vodah in s spremljajočimi uredbami in 
s pravilniki, kakor tudi z odlokom in s pravilnikom o varstvenih 
pasovih zajetij podtalnice na vršaju Borovniščice, ki ga je iz
dala Skupščina občine Vrhnika v letu 1982. 

Prosimo krajane omenjenih naselij, da s svojo dobro voljo 
sodelujejo v akciji in s tem pomagajo ohraniti zaloge neone-
snažene podtalnice. 

Zdrava pitna voda, ki je v svetu že primanjkuje, je pogoj z a 

življenje. V O D N O G O S P O D A R S K A INŠPEKCIJA 

Gasilci iz društev borovniškega sektorja so uspešno 
izvedli vajo v gradu v Bistri. 

Informacije 
Odbor z a obveščanje pri Občinskem sindikalnem svetu je že v za

četku letošnjega leta razmišljal o načinu informiranja med posamez
nimi organi sindikata v občini, predvsem zaradi hitrega in učinkovi
tega načina prenosa ustreznih informacij do aktivistov oziroma orga
nov, ki tako informacijo potrebujejo za svoje deio. Zato so se odločili, 
da bodo ob vsaki pomembnejši akciji pripravili ustrezno informacijo 
z a vse izvršne odbore in O O Z S . S tem želijo doseči, da bo z aktiv
nostmi seznanjen širši krog aktivistov, ki se bodo tako lažje vključevali 
v posamezne aktivnosti, zato so pred dnevi izdali prvo številko infor
macij. 

Stalno 
prizadevanje v 

Kovinarski 
Stalno prizadevanje v Kovinarski, 

da bi razširili proizvodni program 
nadgradenj težkih vozil so spet potr
dili z novim izdelkom. Izdelali so prvi 
tovorni avto za prevoz penaste gume 
in gre sploh za prvi tovrstni tovorni 
avtomobil izdelan v Jugoslaviji. Če 
pogledamo samo eno tehnično last
nost — s pomočjo vmesnega poda 
naložijo več plasti pene, ki jo nato s 
hidravlično stiskalnico stisnejo na 
40 odstotkov prvotne prostornine 
pene — se pokaže racionalnost. 
Prepelje se lahko čez 60 odstotkov 
več pene kot z vozilom z enako pro
stornino. 



Enotna akcija krepi »fronto« 
Občinska konferenca SZDL Vrhnika je bila 

konstituirana za mandatno obdobje 
1979—1983 na seji 15. maja 1979. Politične ra
zmere so bile v občini takrat obremenjene z ne
katerimi vprašanji, ki so terjala učinkovito in 
•notno akcijo vseh subjektivnih sil. Odkloni pri 
Uresničevanju programa prvega samopri
spevka ter skrhani medsebojni odnosi med 
ljudmi in organizacijami niso ustvarjali ugod
nih pogojev za delo SZDL kot fronte. K temu je 
treba dodati, da so vsi organi Občinske konfe
rence SZDL pričeli z delom v skoraj popolnoma 
lovi kadrovski zasedbi. To je po eni strani 
Ustvarjalo bojazen, da kontinuitete še tam, kjer 
bi bila potrebna, ne bo, po drugi pa je večina 
kadrov delala neobremenjeno in, kot se je poz
neje izkazovalo, dokaj uspešno. 

Leta 1980 so bile s spremembami pravil uve
ljavljene letne programske seje konferenc 
SZDL na vseh ravneh. Tako smo tudi na ravni 
občinske konference sklicevali letne program
ske seje, sprejemali letna poročila, ocenjevali 
Opravljeno del" ter sprejemali usmeritve za 
delo v naslednjem Snrotno so se spreje
mala tudi poročila o opravljenih pomembnejših 
akcijah (volitve, referendumi, problemske kon
ference, sekcije, itd.). 

Pričujoče poročilo zato ne bo podrobno 
obravnavalo vsega opravljenega dela, ampak 
bo le skromen povzetek letnih poročil in ga je 
treba obravnavati v kontekstu z ostalimi listi
nami, ki jih je sprejemala občinska konferenca 
sli njeno predsedstvo. Vendar želimo, da bi po
ročilo dalo celovit vpogled v delovanje Občin
ske konference SZDL ter vpogled v razmere v 
občini nasploh ter s tem dalo možnost za 
realno ocenjevanje dela občinske konference 
In njenih organov ter najodgovornejših in dru
gih funkcionarjev. 

AKTIVNOST SZDL NA PODROČJU 
DRUŽBENOEKONOMSKIH 
ODNOSOV 

Že v letnih poročih smo vseskozi ugotavljali, da so 
v delu občinske konference ter predvsem njenega 
Predsedstva zavzemala osrednje mesto vprašanja 
Oružbeno-ekonomskega razvoja in uresničevanje ci-

nadomestne proizvodnje ni. Ob relativno uspešnem po
slovanju je to do neke mere razumljivo, toda zavedati se 
moramo, da so razmere doma in v svetu resnično zao
strene in vsak trenutek lahko bistveno vplivajo na pogoje 
poslovanja tudi v naših delovnih organizacijah. Tu je 
treba ugotoviti, da stabilizacijskih programov še ni
mamo, ne na ravni ozdov in tudi ne občinskega. Prisotne 
so dileme, ali izgubljati moči z izdelavo stabilzacijskih 
programov ali usmeritve Kraigherjeve komisije vnesti v 
Resolucijo o družbeno-ekonomskem razvoju občine za 
leto 1984 v spremembe oz. dopolnitve Dogovora o teme
ljih plana razvoja za obdobje 1981 —1985 ter v dolgoročni 
plan razvoja do leta 2000, ki se tudi že pripravlja. V socia
listični zvezi smo sicer menili, da stabilizacijski programi 
morajo biti pripravljeni, vendar pri tem formalnem sklepu 
ne bomo dosledni, dosledni pa bomo pri stališčlu, da za 
konkretno uveljavitev stabilizacijskih usmeritev in za go
spodarski položaj v prvi vrsti nosijo moralno, politično in 
materialno odgovornost strokovne in poslovodeče ter 
izvršilne strukture na vseh ravneh. 

Svoja stališča smo vedno najprej usmerjali k razme
ram v občini, delovnim ljudem, občanom, organom in 
organizacijam na temeljni in občinski ravni, kar je prav 
gotovo imelo pozitivne učinke, mnogokrat pa so kri
tične pripombe bile namenjene organom na republi
ški in zvezni ravni. Ugotavljali smo, da le-ti predvsem na 
družbeno-ekonomskem področju ne obvladujejo polo
žaja ter, da pri tem naglo razraščanje etatizma in biro
kracije povzroča še dodatne težave. Ni še dolgo tega, ko 
bi po usmeritvah morali lesno in zlasti usnjarsko indu
strijo po hitrem postopku odpraviti in nadomestiti s kapi
talno intezivno, toda s katero in zakaj, ko ugotavljamo, da 
sta obe usmerjeni v izvoz, ki ga še povečujeta in v ob-

Slovenija avto TOZD Servis Vrhnika — hala, 
KZ — trgovina v Dragomeru, 
ter še nekatera vlaganja, ki so predstavljala bi

stveno manjšo investicijsko vrednost. 
V organih občinske konference se je večkrat kritično 

govorilo b manjših organizacijah združenega dela, ki 
premalo ali skoraj nič ne vlagajo v razvoj in se tudi dohod
kovno ne povezujejo v reprocelotah. 

Je že res, da se hitreje prilagajajo razmeram na tržišču, 
toda to ni dovolj in ne predstavlja zagotovila za nemoteno 
poslovanje. In tudi v Širitev proizvodnje bi morali vlagati 
vsaj toliko, da bi zaposlovali naravni prirastek de
lovne sile. 

V letu 1983 smo priča padanju industrijske proi
zvodnje, ki pa se v drugi polovici leta le povečuje in po 
mesecih dosega lanskoletno povprečje. Padanje indu
strijske proizvodnje ni bistveno vplivalo na rast dohodka, 
pri čemer so pozitivni vpliv imele tečajne razlike ob nad
povprečni izvozni usmeritvi gospodarstva občine Vrhnika 
glede na SRS ter olajšave, ki iz tega izhajajo, nadalje 
manjša rast ključnih stroškovnih postavk (energija, suro
vine), manjša rast uvoza in najbrž tudi rast cen. 

V letnem področju 1982 smo zapisali, da postaja 
hrana po svetu strateško pomembna dobrina in po
gosto predmet vsiljevanj in pritiskov. Tudi pri nas 
dobiva hrana vse večji pomen in od tod tudi posebno 
družbeno skrb za člmvečje pridelke In čim večjo 
stopnjo samoooskrbe. Če hočemo zadostiti resolu-
cijskim in planskim dokumentom, moramo pridelati 
85 % hrane, kar pa terja večja vlaganja v proizvodnjo. 
Tudi s tem namenom je bil ustanovljen občinski 
sklad za intervencije v kmetijstvu. Z občinskim dav
kom o zagotavljanju in usmerjanju sredstev se zbi-

preveliko je bilo usmerjanje kmetijske zadruge v go
stinsko in trgovsko dejavnost namesto v proizvodnjo 
in podobno. 

Programu govedoreje na Pokojišču, ki se že v fazah 
realizira, mora slediti podobna akcija v Zaplani in Smreč
ju, hitreje je treba začeti z melioracijo Podlipske doline, v 
Bistri in na drugih območjih Barja, doseči, da se zemljiš
ča, tako družbena kot zasebna, intenzivneje izkoriščajo, 
z družbenimi akcijami je treba usmerjati vzgojo in izobra
ževanje kmetijskih proizvajalcev, predvsem mladih (šti
pendije), kreditirati vlaganja v kmetijske proizvodnje ter 
pri tem usklajevati interese (predvidena prašičja farma na 
Logu ni usklajena), ustrezno razrešiti zemljiško politiko 
(zaščitene kmetije, dedovanje itd), zagotoviti oskrbo z 
repromaterialom (gnojili, zaščitnimi sredstvi in rezervnimi 
deli) in še mnogo je vprašanj, ki so tako sistemsko kot 
znotraj občine neurejena. 

V tem trenutku oz. od sprejema Intervencijskega za
kona o prepovedi spreminjanja namembnosti kmetijskih 
zemljišč v nekmetijske namene je zelo prisoten konflikt 
med interesi kmetijstva in urbanizacije. Konflikt je še 
toliko težji, ker je v pripravo in opremo stavbnih zemljišč, 
ki niti niso bila kmetijsko intenzivno izkoriščena, bila vlo
žena precejšnja finančna sredstva tako v urbanistične 
načrte kot tudi v komunalne naprave (Dol, Vrtnarija, 
Log-Mole, Drenov grič in še nekatera). Organi občinske 
konference so ugotovili, da se je v preteklosti neustrezno 
in nesmotrno razpolagalo s kmetijskimi zemljišči, kar se 
ne sme nadaljevati, ter da so urbanisti načrtovali gradnjo 
objektov na običajno najlepših in najplodnejših kmetijskih 
zemljiščih. K temu je prispevala sorazmerno nizka cena 
kmetijskih izdelkov in zmanjševanje interesa za kmetij
sko proizvodnjo, zaradi česar se je tista zemlja, ki je imela 
kolikor toliko ugodno ceno, prodajala in namenjala urba
nizaciji. Menimo, da bo po novi kategorizaciji zemljišč ter 
uskladitvi in določitvi zazidalnih površin rešeno neso
glasje med družbenimi subjekti, ne bo pa rešen problem 
zasebnih interesov individualnih graditeljev. Problem bo 
odpravljen, ko bomo spoznali, da je kmetijske površine 
treba varovati, saj so pogoj za zagotovitev potrebne koli
čine hrane. 

Predsedstvo Občinske konference je zadolžilo svet za 
družbenoekonomske odnose v kmetijstvu, gozdarstvu in 
na vasi, da v okviru sekcijskih razprav pripravi družbeno
politična izhodišča za akcijo subjektivnih sil pri razreše
vanju kmetijske problematike, vendar zaradi nekaterih 
kadrovskih težav svet ni uspel organizirati poglobljenih 
razprav, rešuje le tekoče naloge. 

Pozitivni ukrepi pri varovanju kmetijskih zemljišč se 
sedaj negativno odražajo pri stanovanjski gradnji, saj je v 
tem trenutku na razpolago le ena lokacija za blokovno 
gradnjo — 17 stanovanjskih enot, skorajda pa ni povr
šin za Individualno gradnjo. Doslej je potrebam po 
družbeni gradnji bilo zadoščeno. Usklajevanje stanarin in 
postopen prehod na ekonomske stanarine ovira politika 

Franc Jazbar, predsednik 
KK SZDL Zaplana: 

»Smo raztresena vas, pa 
ljudje vseeno še najdejo čas za 
družbenopolitično delo.« 

Jože Novak, predsednik KK 
SZDL Verd: 

»Z raznoraznimi vprašanji 
se soočaš pri delu v sociali
stični zvezi.« 

Jože Malovrh, predsednik 
KK SZDL Podlipa-Smrečje: 

»V socialistični zvezi aktivi-
stičnega dela nikoli ne zmanj
ka.« 

Ijev ekonomske stabilizacije. Organi Občinske kon-
•erence SZDL so v pripravah na seje zborov SO te
koče razpravljali o gospodarskih gibanjih v organi
zacijah združenega dela, o izvajanju srednjeročnih 
Planov razvoja 1976—1980, o pripravah planskih li
stin za obdobje 1981—1985 ter o njihovem uresniče
vanju, o samoupravnih in družbenoekonomskih od-
losih v stanovanjskem gospodarstvu, o problema
tiki drobnega gospodarstva, nekajkrat je obravna
vana problematika kmetijstva, govorili so o proble
mih preskrbe, o problematiki komunalne infrastruk
ture ter še o mnogih drugih več ali manj pomembnih 
vprašanjih. Ugotovitve, sklepi in stališča sociali
stične zveze so bila pomembna opora za neposredne 
Odločitve delovnih ljudi in občanov ter njihovim de
legatom v skupščinah družbenopolitična skupnosti 
ter samoupravnih interesnih skupnostih. 

Gospodarstvo v občini dosega zelo ugodne po
slovne rezultate. Težave so le v IUV TOZD Opekarna, 
kjer se konstantno izkazuje izguba, ter občasno v SGP 
Grosuplje TOZD Igrad. 

V Opekarni je izguba predvsem zaradi naraščanja 
Stroškov za gorivo — mazut. Nekoliko težav je tudi s su-
r0vino. Predsedstvo občinske konference je ob obrav
navi 6-mesečnega poslovanja letos ponovno zahtevalo, 
•te se sprejmejo ustrezni ukrepi predvsem v medobčin
skem prostoru glede usmeritev v industriji opeke terzno-
'raj tozda, delovne organizacije in občine, da bi se izguba 
Odpravila. 

Težave v Igradu so posledica težavnih razmer v grad
beništvu nasploh, pa tudi neurejenih odnosov znotraj 
tozda ter odnosa med tozdom in delovno organizacijo. 
Sadnje ocene, ki so se oblikovale ob obisku delovne sku-
Wne, kažejo, da se odnosi zadovoljivo urejajo. 

Občasno se pojavljajo težave tudi v drugih organizaci-
!*h, predvsem pri oskrbi s surovinami in repromate-
'lalom, vendar zaradi tega ni bilo hujših posledic. Težave 
*o povzročile hitrejše povezovanje v reproverigah na vseh 
Področjih proizvodnje, kar je nujno krepiti tudi v bodoče. 

Nestabilne ekonomske razmere terjajo v vseh organi
zacijah združenega dela pripravo nadomestnih progra
mov dela ter programe preusmerjanja delavcev tudi med 
Organizacijami združenega dela. Razen nekaterih pro
gramov preusmerjanja znotraj posameznega tozda ali 

ovne organizacije drugih programov — programov 

čini ustvarita 97 % celotnega izvoza, pri čemer je po
kritje uvoza z izvozom skoraj 198 %i Usmeritev v kapi
talno intenzivno proizvodnjo je seveda dolgoročna nalo
ga, vendar ne v teh pogojih z odpravo delovno intenzivne, 
ampak s postopnimi novimi vlaganji v proizvodnjo, ki ima 
osnovo v naravnih danostih ter v kadrovskem potencialu. 

Investicijska vlaganja na področju gospodarstva 
se izvajajo v skladu s kriteriji za investiranje in s kre
ditnimi možnostmi posameznih nosilcev investicij. V 
obdobju od leta 1979 so bila večja investicijska vla
ganja v sledečih organizacijah združenega dela: 

LIKO TOZD Tovarna stolov — II faza stolame, 
IUV TOZD Usnjarna — konfekcija, 
Avtomontaža TOZD Kovinarska — podaljšek hale 

na Kralovšah, 
Donit TOZD Fenolit—TIS s pripadajočo inf rastruk-

toro ter rekonstraukcija obrata umetnih smol, 

V Gradišču delavci Komunalnega podjetja gradijo še drugi most preko potoka. Položiti pa bo treba 
še asfalt, da bo urejen tudi ta del Vrhnike. 

rajo sredstva v skladu — 0,4% davek. Sredstva 
sklada je treba usmerjati le v regresiranje in s tem po
speševanje kmetijske proizvodnje In ne v regresira
nje potrošnje, je bilo večkrat izrečeno v organih ob
činske konference. Kljub nekaterim pozitivnim pre
mikom na področju kmetijstva (živinoreja, setev 
pšenice in ostalih žitaric, zagotavljanje umetnih gno
jil, dokaj nemotena preskrba z gorivom tld.) so pri
sotne tudi pomanjkljivosti. Jasnih dolgoročnejših 
razvojnih programov na področju kmetijstva nima
mo, premalo se je vlagalo v usposobitev zemljišč, 

Na Voljčevi je pravo podobo dobilo tudi novo avtobusno postajališče. 

cen. V SZDL smo se vedno zavzemali za ekonomske 
stanarine ter pomoč s subvencijami tistim najemnikom, ki 
ekonomske stanarine niso zmožni poravnati. 

V vseh stanovanjskih enotah z večjim številom stano
vanj še ni organizirana hišna samouprava, kot to predvi
deva novi zakon o stanovanjskem gospodarstvu. V pre
majhni meri je iniciativa za to prihajala iz organizacije 
SZDL v stari KS Vrhnika pred vsem zato, ker je bila 
osrednja preokupacija s preobrazbo KS. Ocenjujemo, da 
bo v novih KS tudi temu vprašanju posvečena, skupno s 
stanovanjsko skupnostjo, večja skrb. 

Na podrčju komunalne Infrastrukture beležimo 
velik deficit, čeravno se je v zadnjih letih v to po
dročje ogromno vlagalo. Asfaltirano je okrog 20 km 
lokalnih in nekategoriziranih cest — vse krajevne 
skupnosti so z asfaltnimi cestami povezane z občin
skim središčem. Krajevne skupnosti na liniji Borov
nica—Vrhnika—Dragorner so povezane z osrednjim 
vodovodnim omrežjem, veliko se je vlagalo v kanali
zacijsko omrežje, javne razsvetljave In druge napra
ve. Končuje se I. faza sanacije preskrbe z vodo, za kar 
združujemo sredstva za 1 % samoprispevkom Izgia 
sovanim na referendumu junija 1982. leta. Prvi fazi 
mora slediti II. faza, v tem času se pripravljajo stro
kovne osnove za prlčetek politične akcije. 

Na področju požarnega varstva imamo najbrže naj
nižjo prispevno stopnjo (0,1 %), pa vendar s temi sredstvi 
racionalno gospodarimo ter predvsem opremljamo gasil
ska društva. S tem zagotavljamo požarno varnost. Ni 
večjih možnosti za vlaganja v gasilske domove, adaptaci
je, tekoča vzdrževanja in tudi nekatere novogradnje so 
bile opravljene predvsem z lastnimi sredstvi — dohodek 
gasilskih društev, samoprispevek , prostovoljno delo. V 
takšni obliki se tudi pripravljajo novogradnje na Verdu in v 
Borovnici ter opravlja adaptacija v Podlipi. Stališče SZDL 
je, da je treba delovati v skladu s predpisi ter se dogovar
jati na načelih svobodne menjave dela znotraj skupnosti, 
nikakor pa ne bi smeli zavirati iniciđtive krajanov in njiho
vih društev (Nadaljevanje na 4. strani) 



(Nadaljevanje s 3. Strani) 

V organih socialistične zveze smo večkrat kritično 
obravnavali problematiko drobnega gospodarstva in 
obrti ter pri tem menili, da so politična izhodišča daleč od 
prakse, saj je zaenkrat še malo dejavnikov, ki bi dejansko 
pospeševali razvoj drobnega gospodarstva. Na razpravah 
o problematiki drobnega gospodarstva so poudarili, da bi 
bilo nujno omogočiti kreditiranje za nakup poslovnih pro
storov, spodbujati doseganje velikega prometa in dohod
ka, v poslovne stroške je nujno uvrstiti obresti od kreditov 
za osnovna sredstva. Nesmiselno je obračunavanje 
prometnega davka na osnovna sredstva, pri čemer so 
obrtniki zapostavljeni glede na družbeni sektor, treba je 
izenačiti družbeni in zasebni sektor pri zavarovanju plačil 
itd. Vse to so vprašanja, o katerih se morajo izreči 
ustrezni organi, saj od drobnega gospodarstva pričaku
jemo širitev dejavnosti, zagotavljanje storitev in večje za
poslovanje. 

Preskrba z osnovnimi življenjskimi artikli ni bila bi
stveno motena navzlic nekaterim omejitvam zaradi 
občasnega pomanjkanja. Še vedno je nekoliko težav 
(npr. neurejena preskrba s kurivi), kar bo treba reše
vati tudi v novi energetski skupnosti. V tem mandatu 
je bila konstituirana konferenca potrošnikov na ob
činski ravni, Se prej pa so v vseh krajevnih skupno
stih ustanovili svete potrošnikov. Le-tl se aktivirajo v 
glavnem samo takrat, ko nastopijo težave, namesto 
da bi stalno spremljali stanje in dajali ustrezne na
potke ter se pripravljali za reševanje kritičnih razmer. 

V organih socialistične zveze smo spremljali razmere 
na področju družbenih dejavnosti, kjer je bil dosežen 
velik napredek in dokaj zadovoljiv standard. 

Na področju izobraževanja so bili v obravnavanem 
obdobju zgrajeni objekti — prizidek k Oš I. Cankar na 
Vrhniki, prizidek k"OS Borovnica, nova Oš Log—Drago-
mer. Adaptirali so prostore Glasbene šole Vrhnika. OŠ 
Borovnica je uvedla celodnevno osnovno šolo, tudi na 
Vrhniki deluje nekaj razredov z elementi COŠ, na Vrhniki 
sta se združili osnovni šoli I. Cankar in J . Mrak. Vse to so 
bile dokaj zahtevne — predvsem politične —' naloge, ki 
smo jih vzpodbujali v socialistični zvezi in ostalih družbe
nopolitičnih organizacijah. 

Tudi na področju otroškega varstva so bila večja vla
ganja. 36 % otrok je vključenih v otroško varstvo. 

Organizirane so prve varstvene družine. Po podatkih 
ter glede na število odklonjenih vlog ugotavljamo, da so 
manjše potrebe po varstvu za otroke do treh let starosti, 
za ostale so potrebe zadovoljivo pokrite. 

Na drugih področjih ni bilo večjih investicijskih vlaganj, 
razen v prizidek k domu upokojencev, ki je ravno v grad
nji. 

Potrebe so na področju kulture — adaptacije in 
vzdrževanje objektov, enako na področju telesne kultu
re, pri čemer, denimo pri OS Log—Dragomer ni nobenih 
zunanjih športnih površin, kar je precejšnja ovira za pouk 
telesne vzgoje in predvsem razvoj interesnih dejavnosti. 
Omejene finančne možnosti ne zagotavljajo uspešnega 
reševanja teh vprašanj. Skupno porabo bo nujno še 
zmanjševati, pri čemer bosta najbolj prizadeti ravno ti dve 
dejavnosti, ki sta že sedaj udeleženi z najnižjimi prispev
nimi stopnjami. 

Za področje telesne kulture je bila organizirana pro
blemska konferenca, ki je dala jasne usmeritve za razvoj 
te dejavnosti v občini. Bili so doseženi mnogi pozitivni 
premiki zlasti na organizacijskem področju in pri množič
nosti udeležencev na različnih akcijah. 

V družbenih dejavnostih so tudi prisotne težave. Dogo
varjanje med uporabniki in izvajalci kot smo ugotavljali že 
v preteklem delegatskem mandatu, ne poteka na načelih 
svobodne menjave dela. Dogovarjanja na teh načelih pa 
je sedaj, ob omejevanju porabe, še manj. Prisotno je tudi 
mnenje, da je vse, kar sodi na področje svobodne me
njave dela, družbeno nekoristno in po nepotrebnem 
breme gospodarstva. V organih socialistične zveze smo 
se vedno borili proti takšni miselnosti, saj menimo da so 
vzgoja, izobraževanje, zdravstvo, kultura in druge dejav
nosti element in nujni pogoj za razvoj gospodarstva. 

Zagotavljanju pogojev za delovanje In razvoj kra
jevnih skupnosti smo posvečali stalno skrb in hkrati 
moramo ugotoviti, da to področje ni ustrezno rešeno. 
Le financiranje delovanja delegatskega sistema je, 
ocenjujemo, ustrezno rešeno, vse ostalo, kar je po
vezano tudi in predvsem s financiranjem komunal
nega gospodarstva, je nerešeno. Vseskozi smo se 
zavzemali, da bi ta vprašanja reševali enotno vsaj v 
regiji, če že ne na republiški ravni, kar bi bilo ob veliki 
migraciji delavcev v smeri Vrhnika—Ljubljana nujno. 

Tudi sicer poudarjamo nujnost usklajevanja inte
resov z Ljubljano predvsem na področjih urbanizma 
In stanovanjske politike, prometa, komunale, zdrav
stva, zaposlovanja, kmetijstva in drugih dejavnosti, 
pa vendar imamo občutek, da so se Ljubljana in 
ljubljanske občine pripravljene pogovarjati le tedaj, 
ko je prisoten njihov interes. 

V občini imamo 1 %-samoprispevek za sanacijo 
preskrbe z vodo, ki poteče 30.6.1985. Poleg tega ima 6 
krajevnih skuprfosti svoje lastne samoprispevke (Blatna 
Brezovica 1,5% do 31. 12. 1984, Dragomer-Lukovica 
2 % do 31. 5.1984, Drenov grič-Lesno brdo 1,5 % do 30. 
6.1986, Ligojna 3 % do 15.7.1984, Log 2 % do 1.1.1984 
In Sinja gorica 1,5 % do 31. 1. 1986.) V drugih krajevnih 
skupnostih na drugačen način združujejo sredstva za re
ševanje lastnih problemov (enkratne zbiralne akcije in 
podobno) Kot je bilo že omenjeno, bo nujno reševati II. 
fazo preskrbe z vodo. S tem v zvezi je treba sprejeti 
ustrezne usmeritve in predloge ter jih ponuditi v razpravo 
delovnim ljudem in občanom. Prav tako so nujne usmeri-

V zadnjih letih je bilo asfaltiranih okoli 20 kilometrov lokalnih in nekategoriziranih cest 

tve za financiranje lastnih programov KS, predvsem ti
stih, za katere ni sprejetih rešitev v občinskem merilu. 
Razmišljanja tečejo v dveh smereh: prvič, da je nujno na
loge vnesti v občinske programe ter širšim instrumentari
jem zagotavljati sredstva in drugič, da bi po krajevnih 
skupnostih morali imeti lastne samoprispevke z minimal
nimi prispevnimi stopnjami ter z njimi zagotavljati nujno 
vzdrževanje obstoječih objektov in naprav, saj o novih 
programih ni smiselno razmišljati 

SZDL V SISTEMU 
SOCIALISTIČNEGA 
SAMOUPRAVLJANJA 

# 

V tem mandatu je bilo mnogo nalog, ki so prispevale k 
poglabljanju samoupravljanja ter razvoju delegatskega 
sistema. Med osrednjimi naj omenimo skupščinske voli
tve 82 ter vse spremljajoče aktivnosti, volitve v organe 
KS, zagotavljanje pogojev za delovanje delegatov v DPZ, 
izobraževanje delegatov, analize delovanja delegat
skega sistema, informiranje, preobrazba krajevne skup
nosti Vrhnika, ustavni amandmaji, spremembe in dopol
nitve statuta občine in statutov krajevnih skupnosti, 
spremembe in dopolnitve nekaterih zakonov, ki urejajo 
posamezno družbeno področje itd. Socialistična zveza je 
bila nosilka javnih razprav in usklajevalka mnenj, pripomb 
in stališč. 

O delovanju delegatskega sistema ter razvoju sa
moupravnih odnosov so tekla najrazličnejše razpra
ve. V ta namen so bile pripravljene tudi poglobljene 
analize o delovanju delegatskega sistema in delegacij. 
Ocene In zaključke smo sprejemali v predsedstvu 
občinske konference. Iz njih je razvidno, da se po
manjkljivosti pri delovanju delegatskega sistema 
ponavljajo že od prvih delegatskih volitev I. 1974 
dalje. Neustrezne kadrovske priprave na volitve, ne
razviti samoupravni odnosi, nerešena materialno-
tehnična vprašanja, neustrezno Izobraževanje dele
gatov in s tem nesposobnost za obvladanje preza
htevnih delegatskih gradiv, neustrezen odnos stro
kovnih služb, premajhna pomoč družbenopolitičnih 
organizacij, neustrezno Informiranje — in še bi lahko 
naštevali — povzročajo neaktivnost delegatov. K 
temu v zadnjem obdobju še močno prispeva admini
strativno urejanje zadev In na vsa ta vprašanja žal 
tudi v socialistični zvezi ne najdemo odgovorov in 
rešitev, ki bi prispevali k odpravi pomanjkljivosti. Za 
primer naj navedemo reševanje telefonije na ob
močju Loga, Dragomera In Bevk, ko kljub večletnem 
prizadevanju organov vseh treh krajevnih skupnosti 
še vedno ni celovite rešitve, po drugi strani pa je bil 
mimo vseh samoupravnih in organiziranih struktur 
omogočen priključek na telefonsko omrežje več dese
tim posameznikom ter s tem onemogočena enotna 
akcija. Vse v posmeh samoupravnemu sistemu. 

V socialistični zvezi smo posebno pozornost posvečali 
delu delegatov v družbenopolitičnemu zboru Skupš
čine občine Vrhnika. K vsem pomembnejšim gradivom 
smo oblikovali stališča v konferenci ali predsedstvu, pa 
vendar z oblikami in metodami obravnavanja gradiv 
nismo bili zadovoljni. V ta namen smo organizirali pogo
vore, na katerih so sodelovali vsi delegati DPZ, predstav
niki družbenopolitičnih organizacij, SO in IS v občini ter 
predsednik in sekretar DPZ republiške skupščine. Pri
sotna so bila vprašanja vloge DPZ, podvajanje razprav, 
preobsežnosti ter s tem prevelikih pristojnosti, zamenlji
vosti delegatov in podobno. 

V vseh skupščinskih mandatih- so bili organizirani 
večdnevni seminarji za vodje delegacij za skupščino 
občine in samoupravne interesne skupnosti. Večje šte
vilo seminarjev je bilo tudi v temeljnih okoljih za vse člane 
delegacij, vendar je treba ugotoviti, da je bil interes za izo
braževanje minimalen. Seminarjev se je udeležilo cca 
50 % vodij delegacij; kjer so bili seminarji Organizirani, je 
bila udeležba še slabša, čeravno so bili vsi, ki so na semi
narjih sodelovali, zadovoljni z vsebino in s predavatelji. 

Osnovno informacijsko sredstvo v občini je občin
sko glasilo »Naš časopis«, ki izhaja mesečno in ga spre
jemajo vsa gospodinjstva v občini. Kot priloga izhaja tudi 

»Delegatska priloga«, ki je od pričetka izhajanja 1979 
leta objavljala praviloma vsa gradiva SO in pomembnejša 
v SIS. Pomanjkanje papirja je prispevalo h krčenju tako 
časopisa kot priloge. Menimo, da nimamo možnosti raz
širjati te oblike informiranja, čeravno je zaželjeno večje 
število strani, več številk in podobno. Menimo tudi, da bi k 
objektivnemu in pravočasnemu informiranju bistveno več 
lahko prispevala dnevno informativna sredstva (dnevniki, 
radio, televizija), kar nam delovni ljudje in občani očitajo. 

K informiranju štejemo tudi informiranje znotraj kra
jevne skupnosti ali delovne organizacije, ki tudi ni v vseh 
ustrezno rešeno. Nekateri izdajajo lastna glasila — le ta 
so namenjena le zgolj lastni problematiki. V krajevnih 
skupnostih pogrešamo oglasne table na javnih mestih, v 
Še večji meri pa objavljanje sklepov samoupravnih orga
nov in oruzoenopoiiticnih in družbenih organizacij tam, 
kjer table so. To je preprosto in poceni informiranje in po
dajanje informacij, ki si jih ljudje najbolj želijo, a jim tega v 
dovolj veliki meri ne omogočamo. 

Z volitvami in konstituiranjem organov krajevnih skup
nosti novembra 1982 smo dosegli, da so bili konstituirani 
vsi organi — skupščine KS, sveti, potrošniki in poravnalni 
sveti, nadzorni organi in različna delovna telesa. Tudi tu 
ugotavljamo stare napake in skupščine krajevnih skup
nosti nikakor ne zaživijo v obliki, kot jih opredeljujejo sta
tuti KS. Na občinski ravni smo se dogovorili, da seje treba 
o vseh vprašanjih, za katera je odgovorna skupščina KS, 
pogovoriti s predsednikom skupščine ter da se z njimi or
ganizirajo posveti (po potrebi oz. na tri mesece), ki jih vodi 
predsednik skupščine. Enako obliko smo predlagali za 
predsednike svetov KS-ter pri tem zadolžili predsednika 
IS. Ob volitvah smo poudarjali tudi pomen ulične in hišne 
samouprave, kar v nekaterih okoljih zelo dobro deluje, 
drugje, predvsem na Vrhniki, pa precej slabše. Zaradi 
kadrovskih težav v Blatni Brezovici še niso konstituirali 
organov KS v novem mandatu. 

S prostorsko in samoupravno preobrazbo KS Vrh
nika, za kar so se krajani odločili z referendumom, 

; HHEVOJ metijstva je tudi vnaprej ona priori? »triih nalog 

tov najodgovornejšim funkcionarjem je področje k* 
dravske politike bilo ves čas zelo prisotno v delu najod
govornejših organov, predvsem koordinacijskega odbora 
za kadrovska vprašanja pri predsedstvu. Sprejemali smo 
tudi spremembe in dopolnitve Družbenega dogovora 0 
oblikovanju in izvajanju kadrovske politike v občini ter vo
dili nekatere druge aktivnosti na tem področju. Vedno 
smo se zavzemali za demokratizacijo kadrovske politik« 
v celoti, tako smo tudi izvajali postopke, kar je bilo ob voli
tvah zelo ugodno ocenjeno. Vse kadrovske problem« 
smo tekoče reševali, vendar ne brez težav. Želja po dol
goročnosti kadrovske politike je le želja, saj je tisto, kar j« 
danes aktualno, čez leto ali več že brezpredmetno, kar 
nam dokazujejo evidence evidentiran, možnih kandida
tov za najodgovornejše funkcije. Zadeve se ublažijo s ši
roko evidenco — več kandidatov za eno funkcijo, toda 
tudi to ni lahka naloga, saj je bilo kar precej odklonov 
prevzemanja odgovornih funkcij. Stališče, da mora bili 
kadrovska politika tesno povezana z odgovornostjo pfi 
izvrševanju prevzetih nalog, imajo mnogokrat le formaM 
značaj in skozi to se kaže tudi vloga družbenopolitični!! 
organizacij. Kot sestavni del kadrovske politike srn« 
obravnavali tudi štipenidranje ter pri tem dajali usmeritve 
organom, ki so neposredno odgovorni za to področja 
Štipenidranje je element usmerjanja v poklice, zato srn* 
vedno podpirali štipendije — tako kadrovske štipendije 
kot štipendije iz združenih sredstev samo za deficitarne 
poklice, ne oziraje se na socialni položaj prosilca. Menil 
smo tudi, da bi takšen odnos do tega vprašanja moral 
imeti v vseh okoljih. Edino pomanjkljivost pri doslednerf 
izvajanju tega je, da zaradi neizdelanih kadrovskih pla
nov pravzaprav ne vemo, kateri poklici so, dolgoročnejše 
gledano, suficitarni, in kateri deficitarni. 

Tudi odlikovanja in priznanja so pomembna pri ka
drovski politiki. Temu področju smo se premalo posveča
li, saj razen priznanj OF ter nekaterih predlogov za Can
karjevo plaketo nismo oblikovali nobenih predlogov Z* 
podelitev drugih priznanj in predvsem državnih odliko
vanj. Izvzemši organizacijo ZZB NOV je ta pomanjkljivo«1 

prisotna pri vseh organizacijah na Vrhniki, kar bo nuji* 
odpraviti. 

KREPITEV SZDL 
IN UVELJAVLJANJE NJENE 
FRONTNE VLOGE 

Pri izrednem angažiranju socialistične zveze pri reš«-

vanju mnogih problemov in nalog, katere smo že v glav
nem opisali, je socialistična zveza krepila tudi svoj* 
lastne oblike organiziranja. To seveda ne pomeni, daj1 

popolnoma uveljavljena na celi širini svojega delovanja 
ampak jo je potrebno še krepiti. Oblike in metode dela of 
ganov občinske konference omogočajo vključevanj* 
vseh družbenopolitičnih in družbenih organizacij, skup^ 
čine občine in izvršnega sveta, samoupravnih interesnj 
skupnosti ter v nekaterih svetih in odborih predstavnike" 
posameznih organizacij združenega dela in krajevni)1 

skupnosti. Ugotoviti je treba, da je odnos le-teh zelo razli' 
čen in Odvisen predvsem od kadrov, ki posamezno org* 
nizacijo, ali skupnost v določenem obdobju vodijo in za
stopajo. OdnOs do SZDL kot fronte še ni ustrezen prv# 
zato, ker mnogi ne razumejo ali nočejo razumeti njeflj 
vloge; in drugič, ker mnoge organizacije enostavno fl» 
morejo zagotavljati kadrov za delo v organih SZDL in s* 
manj dajati vsebinske prispevke ob posameznih razor'', 
vah, zato so nekateri delegati v organih samo opazoval 
in nezainteresirano spremljajo delo, če so sploh prisotf* 

Gasilska društva s pičlimi sredstvi racionalno gospodarijo In so dobro izurjena 

bodo tudi te pomanjkljivosti odpravljanje oz. ustvar
jeni bodo pogoji za neposrednejše sodelovanje kra
janov v procesu odločanja v krajevni skupnosti. V 
novih treh krajevnih skupnostih se nekoliko preko-
račujajo roki za konstituiranje KK SZDL In s tem tudi 
organov v krajevnih skupnostih, toda aktivnosti so 
tako zastavljene, da bodo krajevne konference kon
stituirane do 15. novembra, skupščine KS do konca 
leta in spomladi 1984 bi izvedli volitve v delegacije. S 
tem bi bil proces preobrazbe zaključen, če odmislimo 
nekatere probleme, ki se bodo najbrže še kazali. 

V socialistični zvezi smo vzpodbujali aktivnosti na po
dročju splošne ljudske obrambe in družbene samo
zaščite. K temu so prispevale tudi akcije NNNP predv
sem v prejšnjih letih, ko so bile tako zasnovane, da so 
mobilizirale široke množice in organizirane strukture. 
Obrambna in samozaščitna dejavnost poteka v skladu s 
smernicami, nekoliko večji vpliv SZDL kot fronte bi bil 
nujen v družbenih organizacijah in društvih v smislu daja
nja navodil za lastno delo na področju SLO in DS. 

Veliko skrb smo posvečali družbenim organizacijam 
in društvom. Poleg problemske konference je bila več
krat problematika prisotna na predsedstvu ter v drugih 
oblikah dela. Težko je bilo okrepiti družbeno zavest, da je 
treba društvom nuditi večjo, predvsem moralno, podporo, 
saj so nam zaradi načina organiziranja potrebna, saj je 
mobilizacija ljudi največkrat možna le preko društev. Po
bude in usmeritve predsedstva občinske konference so 
krajevne konference materializirale v konkretnem okolju, 
toda intenzivnejši proces ustanavljanja in krepitve le-teh 
še ni končan (Rdeči križ, DPM in drugo). 

Že sam podatek, da je leta 1979 bilo 62 društev, danes 
pa jih je 79 z mnogo številnejšimi sekcijami, pove veliko. 

Sodelovanje s pobrateno občino Gonars v Italiji ima 
že kar ustaljeno obliko, ki pa jo je potrebno še dograjevati. 
Množična srečanja občanov preraščajo v srečanja med 
športniki, kulturniki, lovci, ribiči in podobno. V tej smeri je 
treba s sodelovanjem nadaljevati ter pii tem iskati tudi 
možnosti sodelovanja na gospodarskom področju. 

V tem mandatu smo tudi podpisali listino o sodelova
nju s Slovenskim društvom v Stockholmu ter sprejeli 
dolgoročni program sodelovanja, ki se zadovoljivo ure
sničuje: letovanja otrok naših zdomcev v šoli v naravi, 
pomoč pri ustvarjanju kulturne dejavnosti v društvu, 
pomoč pri učbenikih za otroke slovenske dopolnilne šole. 

Glede na voli'ne aktivnost; tar na skrajševanje manda-

Konferenca je v tem mandatu Imela 10 rednih sej>j 
problemski konferenci (kandidacijske konferenc« 
niso štete), predsedstvo pa je imelo doslej 66 sej, 
ostalih 28 organov je bilo cca 600. Bilo je tudi 7 se"' 
cijskih razprav. V predsedstvu je bilo nekaj kadrov 
skih sprememb predvsem v tistem delu predsedstv* 
ki je oblikovan po funkciji, ter dve sprejembi v d*jr 
predsedstva, ki se oblikuje z volitvami na konferenc 
delegati pa izhajajo neposredno iz krajevnih kont* 
renc. Mnogo kadrovskih sprememb je bilo tudi J 
ostalih organih tako da niti z evidenco nismo uspff 
slediti spremembam, saj je zasedba v organih SZPJj 
precej odvisna od mandatov v ostalih organizacij*' 
in skupnostih. 

Organi občinske konference so obravnavali vsa & 
tualna, v poročilu opisana, in druga vprašanja, P", 
membna znotraj občine ali iz širšega okolja — vprašanj 
na področju tradicij, alkoholizem in narkomanija, usm*; 
janje mladih v vojaške poklice, itd... Pri tem so bilo ved":! 
oblikovane jasne in nedvoumne ugotovitve, stališča 
sklepi, ki so predstavljali usmeritev in osnovo za d< , 
mnogim drugim organom. Pri tem bi celo lahko rekli-" 
smo bili preveč dosledni ter konkretni pri zaključkih, k3! 

se bi lahko tudi okarakteriziralo kot poseganje v pristw 
nosti posameznih samoupravnih in drugih organ^ 
Vedno smo menili, da dosledno uresničujemo SWA 
svojo usmerjevalno, usklajevalno in nadzorno funkcij0 

jo imamo v sistemu. 
Ugotovitve za občinsko raven bi lahko veljale tudi' 

krajevno raven, pri čemer je treba podariti, da je še nadf 
Ije treba krepiti terenske odbore, saj realno gledano «̂ .\ 
rajo delovati, ker se je že pokazalo, da če usmeritev 
delovanje le-teh ne prejemajo od krajevnih konferenci 
ustanovijo krajani sami, le, da ta pot traja več časa- ^ 

Metode dela s krajevnimi konferencami so bile raZ>J 
ne, najbolj pogosti pa so bili posveti s predsedniki k<aftg 
nih konferenc SZDL (23 v mandatu) ter neposredni o&j? 
in pogovori najodgovornejših funkcionarjev občini] 
družbenopolitičnih organizacij skupščine in Izvršil*! 
sveta s predstavniki krajevnih skupnosti. Let i io™ 
vsako leto v septembru ter cb vseh večjih akdjah volt**; 
referendumi, javne razprave in tudi proslave in prirt 

Ob vodenju različnih aktivnosti smo zadovoljivo 
iovali z Republiško konferenco in Medobč'nsk' 
SZDL ljubljanske regije 



MED KRAJANI DRENOVEGA GRIČA 

Za boljši jutri 
Znana ljudska rečenica 

pravi: »V slogi je moč«. Iz
gleda, da je postala moto 
življenja KS Drenov grič — 
Lesno brdo. 

Ugotovili so, da — čeprav 
nekoliko oddaljeni od občin
skega središča — sebi lahko 
zgradijo bodočnost z lastnimi 
močmi. Uredili so ceste, ga
silski dom, spominsko obe
ležje padlim, rešili pa so tudi 
precej vsakodnevnih težav, 

Tokrat želimo opozoriti 
samo na eno akcijo, ki je 
lahko vzor. Obenem so še 
enkrat dokazali, da želijo dati 
svoj prispevek k obeleženju 
življenja in dela tovariša Trta. 

Ko se je pred nekaj manj 
kot dvema letoma rodila ideja 
o izgradnji športnega parka, 
se je marsikomu zdela preve
lik zalogaj. A najbolj vztrajni 
niso mislili tako. Najprej so 
sami zgradili igrišče za ko
šarko ter postavili temelje 
klubskega prostora z garde
robami in sanitarijami. V te 
objekte je vloženih tri tisoč ur 
prostovoljnega dela, z dota-

OBJEKTIŠD DREN 
a) Košarkarsko igrišče zgrajeno v letu 1982 
b) Klubski prostor z garderobami in sanitarijami cca 100 m 2 

Sredstva, ki so jih vložili so naslednja: 
— lastna denarna sredstva 
— sredstva T K S Vrhnika 
— sredstva K S iz samopris. 
— prostovoljno delo (3100 ur) 

180.000,00 
200.000,00 
100.000,00 
430.000,00 

Skupaj: 910.000,00 
c) Nogometno igrišče v izmeri 9 0 x 5 0 m 
— lastna sredstva 125.000,00 
— sredstva T K S Vrhnika 100.000,00 
— prostovoljno delo (800 ur) 120.000,00 

Skupaj: 345.000,00 
d) Balinišče 270 m 2 

— lastna sredstva 50.000,00 
— prostovoljno delo (300 ur) 45.000,00 

Skupaj: 95.000,00 
e) Obeležje športnega parka z drevesi 
— lastna sredstva 50.000,00 
— prostovoljno delo (100 ur) 30.000,00 

Skupaj: 80.000,00 

Lastna denarna sredstva, ki jih je društvo dobilo z organizi
ranjem raznih prireditev, članarino in z ostalimi dotacijami. 

cijo je pomagala TKS Vrhni
ka, nekaj sredstev so dobili s 
samoprispevkom. 

S prostovoljnim delom so si postavili hišico za garderobo In 
klubske prostore ob Igrišču 

Pri sajenju 88 dreves 

Potem so začeli graditi no
gometno igrišče, igrišče za 
balinanje, te dni pa so posa
dili 88 dreves za Tita. Vendar 
v KS ne žele ostati samo pri 
tem. Načrtujejo tudi izgradnjo 
dveh teniških igrišč, ki bosta 
zaokrožili kompleks šport
nega parka. 

V KS so predvsem hva
ležni družbeno-političnim or
ganizacijam v občini. Po
sebno še zato, ker gledajo na 
njihovo aktivnost z razume
vanjem in s simpatijo. Poma
gajo jim z dotacijami, seveda 
v okviru možnosti Ravno 
tako zbirajo sredstva z orga
niziranjem raznih prireditev in 
zabav. Ko bodo objekte 
zgradili do konca, to posebej 
poudarjajo, bodo na razpo
lago krajanom. S tem želijo 
dokazati, kako šport ljudi 
zbližuje. Rekreacija mora 
postati del vsakdana delov
nega človeka. 

V času, ko često pozab
ljamo na toplo človeško be
sedo, je delovanje krajanov 
Drenovega griča — Lesnega 
brda resnično razveseljivo. 

MOMIR ARSIĆ 

V Dragomerju so uredili okolico družbenega doma 
Sredi oktobra je 68 prostovoljcev (na sliki), 

predvsem članov športnega društva Dragomer, 
opravilo z a približno 400 ur prostovoljnega dela 
pri urejanju bodočih športnih igrišč in okolice 
družbenega doma v Dragomerju. V okviru te 
akcije bodo te dni posadili tudi nasad 88 dreves 
v počastitev spomina tovariša Tita. , 

Urejanje okolice družbenega doma, zelenic 
in športnih površin, je le drobec iz programa je
senskih del v krajevni skupnosti Dragomer-Lu-
kovica. Do konca oktobra naj bi namreč do
končno uredili tudi javno razsvetljavo od zak
ljučka Dragomerške ceste do šole. Tudi v to ak
cijo je vloženega precej prostovoljnega dela. 
Postavitev teh svetilk je zaključek dveletnega 
osvetljevanja Dragomerja in Lukovice. Javno 
razsvetljavo so si prebivalci obeh naselij uredili 
izključno s krajevnim samoprispevkom in pro
stovoljnim delom. Pretežno s samoprispevkom 
in ob velikih naporih članov domačega gasil
skega društva sta naselji že dober mesec boga

tejši tudi za Tamovo avtomobilsko gasilsko c i 
sterno. 

Končno se premika tudi pri uresničevanju 
programa urejanja dolgo načrtovanega poko
pališča. Priglašena so bila namreč vzdrževalna 
dela na cesti proti pokopališču. S tem bo omo
gočen dostop težjih vozil in gradbenih strojev 
na zahtevno višinsko gradbišče. Zagotovljeno 
je tudi posojilo, ki bo omogočilo začetek gradnje 
takoj, ko bo zbrana vsa dokumentacija. 

Medtem ko so Dragomerčani in Lukovčani 
letos dokončno uredili obe avtobusni postaji (na 
katerih je žal prevoznik še ni montiral veljavnih 
voznih redov) in povezovalno pot med avtobu
sno postajo, vrtcem, trgovino in družbenim 
domom, pa se zatika pri dogovarjanju o nape
ljavi telefonov. Ta naloga in načrti za poživitev 
društvenega in družabnega življenja v kraju pa 
ostaja v ospredju prizadevanj med pravkar z a 
četo letošnjo družbenopolitično sezono. J . O. 

Prebrođene začetne težave 
Minilo je prvo leto uspešnih pri

zadevanj za enakopravnejši druž
beni položaj invalidov. 7. oktobra 
Je minilo namreč leto dni, kar so 
Imeli invalidi občine Vrhnika 
ustanovno sejo društva. V usta
novitvi jih je vodila želja, da bi tako 
organizirani premagovali težave, 
na katere zadevajo v vsakdanjem 
življenju. In Vrhnika je bila ena 
zadnjih občin v Sloveniji, ki ta
kega društva še ni imela. 

Društvo invalidov Vrhnika je ob 
pomoči Občinske konference SZDL, 
v sodelovanju z Zvezo društev inva
lidov Slovenije ter predvsem z mar
ljivim delom predsednika in članov 
izvršnega odbora prebrodilozačetne 
težave. 11 -članski izvršni odbor se 
pogosto sestaja in po potrebi ter 
sproti rešuje zadeve, za katere je 
pristojno. Posebne skrbi so deležni 
huje prizadeti invalidi. Druge oblike 
pomoči, ki jih je društvo izvedlo v tem 
letu, so posredovanje pri nakupu 
premoga, nabava drv ter enkratna 
pomoč za socialno ogrožene invali
de. Za tiste, katerih zdravje je precej 
slabo, pa bo društvo regresiralo del 
klimatskega zdravljenja v zdraviliš
čih. 

Da bi laže nudili kakršnokoli 
pomoč, v društvu izpopolnjujemo 
evidenco o materialnem, socialnem 
in zdravstvenem stanju članov, s 
čimer bo omogočeno dajanje tudi 
drugih posebnih olajšav. 

Reševanje stanovanjskih proble
mov bo gotovo med najtršimi orehi, 
saj društvo ne razpolaga s takimi 
sredstvi. Za rešitev nujnega primera 

Ustanavljamo nove krajevne organizacije 
Rdečega križa v krajevnih skupnostih Vas, 

Breg in Center na Vrhniki 
Občinski odbor Rdečega križa Vrhnika obvešča vse krajane, da 

bodo OBČNI ZBORI za novoustanovljene krajevne organizacije 
Rdečega križa po sledečem razporedu: 

KRAJEVNA ORGANIZACIJA RDEČEGA KRIŽA VRHNIKA-VAS 
Ponedeljek, 7.11.1983 ob 18. uri v prostorih obč. odbora RK Vrhnika, 
Kl isC-1. 

KRAJEVNA ORGANIZACIJA RDEČEGA KRIŽA VRHNIKA-BREG 
Torek, 8.11.1983 ob 18. uri v prostorih Obč. odbora RK Vrhnika, Klis 
C-1. 

KRAJEVNA ORGANIZACIJA RDEČEGA KRIŽA VRHNIKA-CEN-
TER Sreda, 9. 11.1983 ob 18. uri v prostorih Obč. odbora RK Vrhni-
ka-KlisC-1. 

Vsi, ki želite sodelovati v humani organizaciji Rdečega križaše zbo
rov udeležite, saj bo to močna spodbuda za našo skupno dejavnost na 
Vrhniki! 

Vse krajane tistih krajevnih skupnostih, kjer odbori Rdečega križa še 
niso ustanovljeni (Blatna Brezovica, Sinja gorica, Drenov grič, Log, 
Stara Vrhnika, Zaplana) pa pozivamo/da evidentirajo tište, ki ne bodo 
odklonili sodelovanja v novoustanovljenih odborih Rdečega križa. 

KRAJANI SO POVEDALI: 

Zlatko Usenlk, mlaj
ši, 12 let: 

»Mladi ne moremo 
pomagati toliko, kot 
lahko starejši. Poma
gamo, kolikor pač mo
remo. Pomagal sem 
kopati jame za sadike, 
kosil travo, vozil zem
ljo. Ponosen sem, da 
imamo v naši vasi 
športni park, v kate
rem je 88 drevesc v 
spomin na tovariša 
Tita. Posebno sem 
vesel, ker je športni 
park v neposredni bli -
zini naše hiše in sem 
lahko vsak dan tukaj« 

Miro Gruden, pred
sednik ŠP Dren: 

»Kotpredsednik ŠD 
Dren sem ponosen, 
da vsak naš član ve, 
kaj je njegova dolž
nost. Objekt in igrišče 
sta do sedaj stala 
okoli enega novega 
milijona, pri čemer se 
moramo zavedati 
prostovoljnega dela 
članov društva in 
ostalih krajanov. 
Načrt gradnje objek
tov za šport in rekrea
cijo izpolnjujemo brez 
kakršnihkoli zastojev 
in omejitev. Znano je, 
da šport zbližuje ljudi. 
Ravno ta objekt bo 
prostor, kjer bodo kra
jani bogatili svo) de
lovni vsakdan." 

Tone Jelovšek, 
predsednik Gasil
skega društva Dre
nov grič-Lesno 
brdo: 

»Velika* stvar je, da 
je letos prišlo do grad
nje, tega objekta. So
delujejo pravzaprav 
vsi — od najmlajših do 
najstarejših. Take ak
cije je treba vsekakor 
podpreti. Pri ljudeh je 
treba utrditi mišljenje, 
da sta šport in rekrea
cija za normalen ra
zvoj in življenje zelo 
pomembna. Skrajni 
čas je. da prostovolj
nemu delu priznamo 
pomen, ki ga v resnici 

Vesna Šprah: 
»Ko prideš na akci

jo, je veselje videti sa
dove svojega dela. S 
takim delom si gra
dimo .boljši jutri. Uk
varjam sez atletiko in 
dobro vem, kaj po
meni mlademu člove
ku, če ima urejene 
športne površine. Na 
Drenovem griču. nas 
je okoli sto mladincev 
in je dosti interesa za 
prostovoljno delo. 
Opazila sem, da je v 
KS, ki so bolj odda
ljene od središč, večji 
interes za tako delo. 
Najboljši dokaz za to 

Marjan Sigulln, 
predsednik KK 
SZDL Drenov grlč-
Lesno brdo: 

»V lansko leto pri
pravljenem načrtu za 
leto 1983 se je rodila 
ideja, da naš park 
obogatimo. Odločili 
smo se, da bomo po
sadili 88 drevesc v 
spomin na našega 
Tita, Na skupščini KS 
smo predlog soglasno 
sprejeli in te dni kon
čujemo z realizacijo. 2 
veseljem lahko pou
darim, da so na kakr
šenkoli način sodelo
vali skoraj vsi krajani 
iaš£ KS, posebej pa 
moram pohvaliti člane 
S u Oren.« 

Sandl Koprive, 
predsednik OO 
ZSMS Drenov grič-
Lesno brdo: 

»Vsi mladinci se 
zavedamo pomena 
tega spominskega 
parka —-za nas mlade 
in za celo krajevno 
skupnost. Menda smo 
vsi, in člani ŠD, s pro
stovoljnim delom po
magali. Lahko povem 
podatek, da je na več
jih delovnih akcijah 
sodelovalo povprečno 
po trideset mladincev. 
Prispevek mladih je 
torej, ob finančni po
moči, ki jo dajemo 
športnemu društvu, 
l precejšen.« 

smo zaprosili Samoupravno stano
vanjsko skupnost in upati je, da bo 
primer pozitivno rešen. 

V teku so razgovori s pravno 
osebo, s čimer bo omogočena brez
plačna služba pravne pomoči. 

Predvsem pa se društvo priza
deva pri ustanavljanju aktivov invali
dov v delovnih organizacijah. Kajti 
samo če bodo le-ti organizirani tam, 
kjer delajo, bo možno lažje reševa
nje invalidske problematike. Prvi 
zametki takega aktiva se kažejo v 
IUV, v nadaljevanju pa naj bi aktive 
ustanovili po vseh večjih OZD v ob
čini. 

. Društvo tudi uspešno navezuje 
prijateljske stike z drugimi invalid
skimi organizacijami, posebno z 
društvi notranjske regije. Izmenjava 
izkušenj naj bi prispevala k boljšemu 
in uspešnejšemu reševanju proble
matike invalidov. 

Celotno podobo aktivnosti In de

javnosti društva pa sta najlepše zao
krožila zainvaiide nepozaben izlet v 
dolino Tamarja v mesecu septembru 
in pa uspelo prvo srečanje invalidov 
iz društev Vrhnike Logatca, Cerknice 
in Postojne, ki je bilo v soboto, 15. 
10. 1983. Mnogi so si muzej v Bistri 
prvič ogledali, iz nasmejanih obra
zov vseh pa je bilo razbrati dobro 
razpoloženje in prenekateri so se v 
brunarici na Ulovki veselo zavrteli ob 
taktih harmonikarja iz Cerknice. 

Udeležba na takih srečanjih ned
vomno dokazuje, da bo treba obliko 
kulturnega življenja in družabnih 
srečanj še bolj negovati in razvijati. 

Vabimo torej vse še nevčlanjene 
invalide, da se vključijo v društvo. 
Sedež je v prostorih Občinskega od
bora Rdečega križa Vrhnika; Klis 
C-1, uradne ure pa so vsako sredo 
od 8. do 12. inod-13. do 18.30. 

MARJA NAGODE 

Izvršilni odbor T V D Partizan Borovnica 

objavlja prosta dela in naloge: š ; V 

1. VZDRŽEVALCA 
2. ČISTILKE 

P O G O J I : 
P o d točko 1: 

J ^ . 

K V izobrazba ustrezne smeri z 2-letnimi 
delovnimi izkušnjami na podobnih delih, 

Pod točko 2 : dokončana osnovna šola in ustrezne de
lovne izkušnje. - " 

Delo se združuje za štiri ure dnevno v popoldanskem 
času. •'. ,, 
Pisne prijave morajo" kandidati, skupno z dokazili o Stro
kovni izobrazbi, predložiti v roku 15 dni na naslov: T V D 
Partizan, Borovnica;-
kandidati bodo o izbiri obveščeni v roku 30 dni po izbiri. 



Spored vrhniškega 
kina za november 

3 . - 6 . 11. 
četrtek 20. 
sobota 17. 

nedelja 20. 

petek 20. 
nedelja 18. 

sobota 20. 
nedelja 16. 

matineja 10 

8. I 1. ob 18. 

C A B O B L A N C O — ameriški 
Režija: Jack Lee Thompson 
V gl. vi . : Charles Bronson, Dominiquc Sanda, Jason Robards. 
Fernando Rey, Gilbert Roland 
Pustolovski film več ali manj eksotičnih slik, docela brezoseben. 
Odvi ja se v Peruju 1948, gre pa za nek nacistični zaklad, ki so 
mu na sledi poklicani in tudi nepokl icani. 
K O R E N I N I - P R I V I D O V —amer išk i 
Režija: Kcn Russel 
V gl. vi . : Wi l l iam Hurt. Bob Babalan, Charles haid 
Skoraj grozlj ivka — saj dr. Edvard Jesup na samem sebi izvaja 
posebne poskuse, da bi s pomočjo mamil odkr i l korenine pod
zavesti, vse do rojstva in še napre j . . . do najprimitivnejših'stopcnj 
človeške evolucije. 
M L A D I T I G R I IZ H O N G K O N G A — nemška kriminalka 
Režija: Herb Zasehner 
V gl. vi . : Robert Woods, Vcronique Vendel l 

I M E N U J E M S E N O B O D Y — it.-amet. barvni 
Režija: Tonino Valcr i 
V gl. vi . : Terence Mi l i . I lenry Fonda 
Izvrsten humor je pravilo in gonilo tega fi lma, kjer hoče Nobodv 
na vsak način napraviti prijatelja za nesmrtnega. 

F A N T O M S V O B O D E — francoski barvni 
Režija: Eouis Bunuel 
S f i lmom enega najbolj znanih režiserjev l.ouisa Bunuela zače
njamo torkove cikle preverjeno dobrih filmov — bodisi reprize 
ali premiere, premišljujemo pa tudi o predpremierah znanih 
uvoženih fi lmov. 

10 .—13.11 . 
četrtek 20. E X A L I B U R — Meč kralja Artur ja — angl. barv. CS 
sobota 17. Režija: Nigel Tcry . Helen Mizren. Nicol VVilliamson 

Na novo izpovedana legenda o kralju Ar lur ju in vitezih okrogle 

petek 20. M E T U I J ( N E D O V O I J E N A L J U B E Z E N ) — amer. barvni 
sobota 20. Režija: Mat Cimher 

nedelja 18. V gl. vi . : Orson Wels, Stacy Keach, Edvard Hubert. Pia Zadora 
Grozl j iva pripoved po zgodbi Jamesa Caina (Poštar zvoni vedno 
dvakrat) o prepovedani ljubezni med očetom in hčerjo sredi 
tridesetih let. 

nedelja 16. R D E Č I B O O G I E — slovenski f i lm 
Režija: Karpo Godina 
V gl . vi . : Ivo Ban. Boris Cavazza. Jožef Repoša. Peter Mlakar 
Rdeči boogie ali Kaj ti je deklica pripoveduje o vznemirl j ivih 
povojnih časih, ko je bilo treba obračunali s preteklost jo. . . 

matineja 10. Še ni znan fi lm. 

15. 11. ob 18. S U P E R M A N —amer išk i barvni 
Režija: Richard Domer 
Fi lm po znanem stripu je dobil še dve. menda boljši, nadaljevanji! 
Vsekakor ena najbolj značilnih uspešnih iz tovarne sanj. 

17.—20. 11. 

četrtek 20. N A Z L A T E M J E Z E R U — ameriški barvni 
sobota 17. Režija: Mark R y d e l l ' 

nedelja 20. V gl. vi . : Henry Fonda, Kathet inc Hepburn. Jane I onda 
Najbolj odmeven,fi lm pred dvema' letoma — cela vrsta nominacij 
in nato Oscarji — vsekakor eden najlepših filmov o staranju in 
umiranju kot sestavinah življenja. 

petek 20. T E L O IN D U Š A — amer. barvni 
sobota 20. Režija: Gcorgc Bowers 

nedelja 16. V gl. vi . : Leon Isaac Kenncdy. Muhamad A l i . .Iaync Kennedy. 
Peter I avvford 
Mlad i temnopoltni boksat je silno nadarjen in obetaven — toda 
kako bo kos mafiji, ki se začne vpletati v njegovo kariero? 

nedelja 18. S O M A R K — jugosl. f i lm 
Režija: Gorat i Paskaljevič 
V gl. vi : Kar i Maldctt. Denion VVash. M ia Roth. Pavle Vuisič 
Fi lm o dečku in njegovi sestrici, ki ostaneta sama. ker gresta 
starša v tujino, kjer se tudi ločita . . . 

nedelja 10. K H K L C - slov. 
Režija: Jože Gale . 19.S2 
Prvu najboljša verzija — črnoheii K L K E C ! 

22. I I . oh 18. B L I Ž N J A SREČANJA T R E T J I V R S T I amer. barvni 
Režija: Sleven Spiclherg 
V gl. vi.': Richard Dreifuss. I rancois Tfuffant 
Mojster filma Lov za /gubljenim zakladom je pred tem tudi s fi l
mom znanstvenofantastičnega žanra doka/a l svoje mojstrstvo. 

2 4 . - 2 7 . 11. 

četrtek 20. F L A S H G O R D O N — amer. barvni CS 
sobota 17. Režija: D ino de Laurentis 

nedelja 20. V g l . v l . ; Sam J . Jones. Meloi ly Ariderson. Ornel la Mut t i . Max von 
Syden 
S. F. pravlj ica, precej bolj »za lase privlečena« kot Vojna zvezd. 

petek 20. Č U D E Ž N I M O J S T E R K U N G - F U A — hongkong 
nedelja 16. Po »dolgem« času spel karate iz Hongkonga. 

sobota 20. T O P L A B R A T C A — fr- i t . 
nedelja 18. Režija: Edvard Mol inaro 

V gl. vi.: Ugo Tognazzi . Michel Serrault 
Predvsem sijajna igra obeh protagonistov, ki sta kol homosek-
sualski par ncnadkrivl j iva — posebno M . Serrault. 

matineja 10. Še ni znan f i lm. 

29. I I . ob 18. P O B E S N E L I M A X avstr. barvni 
Režija: Georg Mi l i c i 

30. 11. ob 20. V gl. vi . : Me l G ibson . Jcarme Samuel. Slcve Bisley 
Temna vizija prihodnosti. Cestni nasilneži in policija sc spo
padejo Nasilje na obeh straneh v ekstremnih obl ikah. Je to 
resnica, ki si jo pripravlja človek? 

R A Z S T A V A M A L I H Ž I V A L I 

Društvo gojircljev malih pasemskih živali Vrhn ika prireja društveno razstavi« 
malih pasemskih živali v Domu Krajevne skupnosti na Vrhn ik i 5. in 6. novembra 
1983. 

Razstavljeno bo več vrsl malih pasemskih živali, in sicer kuncev, golobov, 
okrasne perutnine. 

Vse gojitelje in ljubitelje živali vabimo na ogled omenjene razstave. 

OBVESTILO 
Zaradi velikega števila novih interesentov za zakup zemljišča na področju B i 

stre smo se odloči l i za ponovno dajanje zemljišča v zakup. O parcelah se bomo 
dogovarjali na licu mesta (na parcelah), in sicer z novimi interesenti iz področja 
Borovnice v četrtek, 3 .11 . 1983. Zbirališče je ob 8. uri pri Drašlcrju (odcep pol j 
ske poti na barje), potem bomo šli skupaj na parcele. Z a interesente iz Verda in z 
Vrhn ike je zbirališče v petek,,4. I 1. 1983 ob 8. uri pred gostilno v Bistr i . 

K Z Vrhn ika 

Kulturni program naj 
bo osrednji dogodek 

Veliko smo že govorili in pisali o 
proslavljanju; kakšne naj ne bi bile 
proslave, pa tudi o tem, kakšne naj bi 
bile. Nihče ne more dati recepta za 
proslavo, ker je to enostavno nemo
goče. Zato tudi tega članka naj nihče 
ne jemlje kot recept; to je samo ena 
izmed možnosti pripravljanja kultur
nega programa na proslavi. Pgosto 
se zgodi, da je kulturni program 
samo nekakšno nujno zlo ozitoma 
privesek, namesto da bi bil osrednji 
dogodek. 

V manjših krajih največkrat pri
pravljajo kulturni program za pro
slavo šole učitelji slovenskega jezi
ka. Največ težav imajo (vsaj pravijo 
tako) s scenarijem oziroma z besedi
lom in režijo. Zato največkrat vidimo 
na proslavah program v obliki »po
kaži, kaj znaš«, ko se predstavi naj
prej pevski zbor, nekaj recitatorjev 
pove vsak svojo pesmico, morda za
pleše še kakšna folklorna ali dru
gačna plesna skupina. 

Preden začnemo pisati scenarij za 
kulturni program, moramo najti po
glavitno sporočilo proslave ali idejo. 
Včasih se nam ta porodi ob kakšni 
pesmi, proznem besedilu ali celo 
sliki. 

MNENJI 

V čitalnici 
Sede la sem v čitalnici naše lepe knjiž

nice in študirala. Mogoče imam slabo 
koncentracijo. Verjetno nimam več najbolj 
jeklenih živcev. A tu s e m bila pač z dolo
čenim namenom, da si iz priročnikov izpi
šem nekaj podatkov in jih skušam pove
zati v smiselno celoto 

Pr iznam, da s e m se počutila naravnost 
blaženo. Tišina. Dovolj svetlobe. Pr i jazna 
knjižničarka. In stvar me je potegnila vase. 
Jasno . Sedaj pride ampak. 

Prigostolele so na pogled prijetne in 
urejene najstnice. Vze le so si Antene, 
Jane in Te lek j . G lasno so komentirale 
svoje berilo pa tudi prijateljice, prijatelje, 
svoje starše in moško mladino Govori le 
so tudi o počitnicah na morju in v hribih. 
Blazno me je začelo zanimati, zato sem 
poskusi la delati samo z desno polovico 
možganov, leva, (z ušesom seveda), je bi
la obrnjena k dekletom. A veste, da ni šlo? 
Pojma o pojmu nisem imela, kaj da berem 
in krepko sem morala pomisliti, zakaj 
imam leksikon odprt ravno na strani 244. 

In sem pomisli la: Špele bodo gotovo 
hitro nehale. Saj vejo, da nimam časa cel 
popoldan. Zunaj je tako lepo vreme, kaj če 
bi pokramljale tam? 

Vendar ni izgledalo, da bi se katera tega 
v doglednem času spomnila. Vseeno sem 
še malo vadila potrpežljivost, da sem se o 
čem poučila in da ne bi izgledala zatežena 
stara. Potem sem jim le predlagala. 

Kaj hujšega! Da imajo vso pravico se 
deti in delati, kar hočejo. Enako pravico 
kot jaz. Kaj si pa mislim! In iz lepih dekli
ških ust je priletelo nekaj besed, ki jih zlek-
toriram in prečrtam, še preden jih zapi
šem. 

Naredila pa sem še eno napako. P o 
skusila sem razložiti, čemu je čitalnica 
namenjena. So rekle, da čisto mogoče, 
ampak da jih jaz nič ne motim. 

Ko sem se poslovila, sem pomisli la, da 
bi ta pogovor gotovo že slišala knjižničar
ka. Mogoče ga je ali pa tudi ne (radio je 
igral čisto tiho.). Vseeno bi se mi zdelo 
umestno, da bi v takem prijateljskem pre
pričevanju ona imela zadnjo besedo. Ne 
mislim, da bi me motilo vsako škripanje 
čevljev ali občasen polglasen posvet, 
ampak... 

Kot (nepoboljšljivi?) optimist upam, da 
bodo šle drugič klepetat v slaščičarno. 

L. G . 

S e d e l a sem v čitalnici in se učila. Učila 
tako, da sem dvignila pogled, kakor hitro 
je kdo vstal. V s e me je motilo, neonske 
luči, škripajoči čevlji tistih, ki so prihajali in 
odhajali, nenehno premikanje mojega so
seda pri mizi. Nisem in nisem se mogla 
zbrati, torej sem se nehala truditi in začela 
opazovati ljudi okoli sebe 

Moj sosed pri mizi je že tretjič vstal od 
mize in si zopet prinesel celo goro revij. 
Vsakič, ko se je usedel za mizo, se je še 
dolgo časa popravljal in presedal. Komaj 
se je prav usedel , pa je moral že spet vsta
ti. Brez dvoma je bil precej živčen človek. 
Redki lasje so mu prekrivali komaj še po
lovico njegove svetleče lobanje in njegove 
vodene oči so hladno strmele izpod čela. 
Napeto in z očitnim zanimanjem je bral 
svoj časopis. Jezik mu je nenehno uhajal 
med tankimi ustnicami na piano, kot bi se 
hotel rešiti pred gnusnim smradom v ustih. 
Lasje so mu bili mastni in pod njimi so se 
jasno kazala velika, rožnato štrleča 
ušesa Z njimi gotovo ničesar ne presliši. 
V neenakomernih presledkih sem poslu
šala pesem njegovega cmokanja — da je 
lahko obrnil list, je svoj suhi palec potisnil v 
usta in ga močno oslinil. Vsakič, ko je 
vstal, je s skrbno natančnostjo zložil revije 
in, če je še kaj stalo, kot ne bi smelo, je 
vneto popravljal. V eni uri, kar sem ga op-
zovala,.se mi je z vso svojo zoprno pojavo 
dokončno priskutil. J A N A S U S T E R S l C 

Včasih vzamemo za idejo geslo, ki 
ga izbere »naročnik« proslave (mo
rali bi doseči, da teh gesel ne bi več 
pisali na ozadje prizorišča). Mentor 
ali režiser se mora potem zakopati v 
knjige in poiskati primerne pesmi ali 
druga besedila. Poskušajmo se izo
gibati že znanih pesmi, ki jih poslu
šamo že 40 let na vseh proslavah. 
Tudi današnji pesniki znajo povedati 
kaj lepega; niti ni nujno, da izbiramo 
samo pesmi domačih avtorjev. Iz 
kakšne pesmi lahko uporabimo le en 
verz ali eno samo kitico. 

Besedilo uredimo po temeljnih 
dramaturških načelih (zasnova, 
stopnjevanje do vrha in razsnova). 

Ni treba, da začnemo v letih med 
vojnama ali z NOV: začnimo v seda
njosti, saj današnji svet tako ali tako 
stoji na idejah preteklosti. 

Pesmi, ki se mi zdijo »uporabne«, 
izpišem vsako na svoj list, potem pa 
jih glede na idejo uredim. Zato 
moram imeti veliko gradiva, da ga 
pri urejanju izločim najmanj dve tret
jini. 

Kakšna besedila bomo izbrali, je 
odvisno tudi od tega, kje je proslava, 
ali je v veliki dvorani ali v manjšem 
prostoru ali *na prostem. Včasih 
lahko uporabimo samo pesmi enega 
avtorja (na primer: za slovenski kul
turni praznik sem pripravila gledali
ški prikaz Kosovelove lirike, za otvo
ritev fotorazstave gledališki prikaz 
Prevertove lirike). 

Če je proslava v dvorani ali v kak
šnem drugem zaprtem prostoru, po
skušam pripraviti kulturni program 
gledališko. To pomeni, da recitatorji 
ne stojijo vsak pri svojem mikrofonu, 
ampak uporabimo vsa gledališka 
izrazna sredstva (govor, gib, pro
stor). O tem smo že veliko slišali in to 
tudi praktično preizkušali na gledali
ških seminarjih, ki jih organizira 
ZKOS. Ko delamo z igralci, moramo 
paziti (predvsem pri otrocih), da čim
bolj sproščeno in naravno govorijo, 
da ne zaidejo v kakšno patetično de
klamiranje. Pri tem principu režije 
smemo enakovredno uporabiti še 
druge elemente: ples, fotografija, 
film, glasba, vendar pa ti ne smejo 
biti ilustracija tega, kar govorimo, 
ampak naj idejo oz. sporočilo dopol
njujejo. 

Včasih s i želim, da bi bilo mogoče 
v ta program vključti tudi govornika, 
če je res nujno, da kdo govori na pro
slavi. Verjetno tudi brez podeljevanj 
raznih priznanj na proslavah ne gre. 
Prizadevati pa ši moramo, da bi bil 
kulturni program osrednji dogodek 
na proslavi. 

B R A N K A B E Z E L J A K - G L A Z E R 

Program 
kulturnih prireditev 

Oktober: — »»BOŽANSKA KOMEDIJA«, lutkovna predstava 
za odrasle v izvedbi Lutkovnega gledališča Ljubljana 

— Koncert MePZ »POŠTAR« iz Ljubljane in M e P Z Drago-
mer 

November: — »KAČA«, F. Hadžić, gledališka predstava v 
izvedbi gledališča Ivan Zaje z Reke 

— Koncert A P Z Tone Tomšič 
December: — gled. predstava ob Cankarjevi obletnici 
Januar: — Srečanje s folklorno skup. France Marolt 
Februar: — »KJE J E MEJA«, Ogrinec — Belina, gled. 

predst. v izvedbi gledališke skupine »Oder treh herojev« iz Pir-
nič pri Medvodah 

Marec: — gledališka predstava (po možnosti iz sporeda po
klicnih gledališč) 

April: — 17. revija P Z občine Vrhnika 
— koncert Glasbene šole Vrhnika z gostom 
Maj: — Koncert enega od domačih zborov 
Junij: — Bistriški kulturni dnevi 

Spoštovani obiskovalci! 
Zborovski koncerti bodo v OŠ I. Cankar, ostale prireditve pa v Can

karjevem domu na Vrhniki. 
O predstavah v Cankarjevem domu v Ljubljani vas bomo obveščali v 

vaših delovnih organizacijah in v oglasnih omaricah. 
Vstopnice bodo naprodaj pri blagajni pol ure pred začetkom vsake 

predstava po 80 dinarjev. 
Za organiziran odkup vstopnic preko delovnih organizacij pa velja 

cena vstopnice 70 dinarjev. 
Koledar prireditev pripravljamo vnaprej, zato se zgodi, da ga mo

ramo kasneje prilagoditi ali celo spremeniti. Prosimo vas, da spre
membe z razumevanjem sprejmete in naš program spremljate v obve
stilih dnevnega časopisja, na valu 202, v svojih delovnih organizacijah 
in na panojih, ki jih bomo postavili v ta namen. 

ZKO Vrhnika 

ABONMAJSKE PREDSTAVE ZA OTROKE: . 
Oktober: »ČENČAČI«, dramatizirana poezija slovenskih avtorjev, v 

izvedbi kranjskega gledališča F. Prešeren. 
November: »Kako je šel Pogaranov maček v partizane,« lutkovna 

predstava v izvedbi skupine iz OŠ Podgrad (II. Bistrica). 
December: — »Oblaček pohajaček«, lutkovna predstava skupine iz 

OŠ Vipava. 
Januar: »Koza«, Militarov, gledališka predstava skupine »Oder treh 

herojev« iz Pirnič. 
Febr ar: Srečanje s skupino Studia za svobodni ples. 
Marec: Predstavitev folklorne dejavnosti OŠ I. Cankar. 
April: Srečanje občinskih lutkovnih skupin. 
Maj: Predstavitev gledališkega krožka. . 

ABONMA velja 200 din, cena posamezne vstopnice je 40 din, pred
stave bodo ob petkih ob 17. uri ali v soboto dopoldne (glede na možno
sti izajalcev). 

Tebi, 
ki odhajaš 

Iz mračnih hodnikov 
z leve in desne 
smrt nanje preži. 
So dvomi in upi 
in jok in je kletev 

. in krik iz krvi: 
••Prekleto, 
zakaj ravno jaz?'' 
Odgovora ni... 
In sonce in cvetje, 
pomlad in poletje 
in črn obup. 
In ptica in pesem 
in jutranja zarja 
in grob... 

In sedaj je tu pred mano nepopisan list 
papirja in nanj bi rada napisala karkoli 
vspodbudnega zate in za vse, ki so v 

enakem položaju. In vnaprej vem, da 
nalogi ne bom kos. Rekel si:» To Novo leto 
bom še dočakal, naslednjega pa ne vet-r 

Te tvoje besede še sedaj zvenijo v meniif 
kdove kolikokrat na dan se jih spomnim 
premišljujem, kaj počneš. Morda siutrgfi 
jabolko in se zamislil, da je to poslednfi: 
jesen v tvojem življenju. Vidiš, letos je b^t 
tako lepo poletje, kot bi se ti hotela naral* 
oddolžiti za neizživeta leta in poslala ti F. 
zlato jesen v zameno za tvojo jesen-. 
Ampak vse tole moje čvekanje je brel, 
pomena. Rada bi ti povedala, da ti v Kf) 
slih stiskam roko in ti želim tako kot mnof 
drugi reči, da sem tu, da čutim s tabo, tofi 
pa tudi vse, kar morem storiti zate. NV' 
težje breme je na tvojih ramah, breme 
zuma in sposobnosti mišljenja, ki ga /e 

narava dala samo človeku, za njego^, 
dobro, za plačilo pa si je izgovorila, da b°J 
znal človek misliti tudi, ko se bo znašel»' 
slepi ulici, od koder ni izhoda. In ta zave$[ 
je prekletstvo človeka. Sad z drevess-
spoznanja. 

Zunaj se je ulil dež, kot bi jokalo neb°-
FRANČIŠKA CELA& 

NOVOSTI 
V CANKARJEVI KNJIŽNICI 
S T R O K O V N A L I T E R A T U R A : 
Bonado. W. M . : Vezenje 
Cassou, J . : Zapisan svobodi 
Clark, R. W.: Vo jn i zmagovalci 
Dalmat in, J . : Agenda 
9. kongres Z K Slovenije 
Divjad 
Dokument i X I . kongresa Z S M S 
Dolinšck, A . : Regionalne integracije v deželah v razvoju 
Družbeni sistem informiranja 
Friedenthal. R.: Lu lher 
Friedrichs. G . : Mikroelekt ronika in družba 
Friškovec, F.: V loga in odmiranje države v sodobni družbi 
Grmič. V . : Humanizem, problem našega časa 
Janscn, M . : Bi tka za Bejrut 
Jedanaesti kongres SSOJ 
Jovičevie. M . : Posameznik in kolektiv v izrednih razmerah 
Knez. T.: Po dolini zgornje Krke 
Knjiga o zlatu 
konjhodžič. M . : Otroci v prometu 
Košir. M . : Kul tura kot pot k svobodi 
Lane, M . von: Kratka zgodovina fizike > 
Ljubic. M . : Fi lmska izrazna sredstva 
Lordanic, Ž.: Kavkaski ujetnik 
M D A mladost naše dežele 
Medved, R.: Nik i ta Hruščov 
Mladina Slovenije 
Ml inar. Z . : Humanizaci ja mesta 
i > prometnih predpisih 
Ohdohje realizma v slovenskem jeziku, književnosti in kul
turi 
Obdobje simbolizma v slovenskem jeziku, književnosti in 
kulturi 
Perhavc. J . : Osnove letalskega modelarstva 
Pel pesmi Marjana Koz inc 
Petrič, B.: Delitev osebnih dohodkov 
Planinska šola 
Pleničar. B.: Slovenska bibliotekarska bibliografija 
Pravilnik o prometnih znakih na cestah 
Priročnik za učenje in preizkus znan|a 
Praznik, Z . : Investicije in ocena njihove družbenoekonomske 
upravičenosti. 
Priročnik za varno delo s traktorjem 
Psihologija v cestnem piometu 
Razprave v komisijah I I kongresa Z S M S 
Sekolec. J : Arbitraža pravila U N C U R A L 
Ncsattie, L: Uvod v amatersko radiogoniometriranje 
Spominski park Trobce 
Statut Zveze socialistične mladine Slovenije 

Šole, L.: 
Turjak 
Vese l , B 

Zgradimo majhno hidroelektrarno 

: Veda o živ l jenju 

L E P O S L O V J E 
Mladinsko: 
Balog, Z . : Ka j delajo živali? 
Balog, Z . : Ka j jedo živali? 
Balog, Z . : Kje živ i jo živali? 
Balog, Z . : Koga se hoje živali? 
Brcnk, K.: Partizanska bolničarka 
Levstik, F.: Kdo je napravil V i dku srajčico 
Nazor. V . : Ve l i Jože 

. Z a odrasle: 
Bajt, D.: Samizdat 
Čop. M . : Pisma in spisi 
Košuta, M . : Robidnice in maline 
Kraigher, L.: Zbrano dcl<d 

OBVESTILO 
Knjižnica na Logu bo do pomladi 

odprta vsako sredo od 16. do 17. ure. 
Cankarjeva knjižnica Vrhnika 

v 
Mlada proza 
Pahor, B.: Tržaški mozaik 
Pregelj, B.: M o j oče 
Stih, B.: To ni nobena pesem. . . 
Tr inkaus, V . : Komisar padlega bataljona 
Prevodi : 
Ara l ica , L: Koža za boben 
Bo l i , H . : Izgubljena čast Katharine B lum 
Brent, M . : V znamenju tigrovih oči 
Francis, D.: Lažna stava 
Hofmann, G . : Ovadba 
Ivinska, O. : Leta s Pasternakom 
Ugrinov, P.: Naloženo živl jenje 
Walljj.cc, E. : Mož brez imena 
VVallace, E.: Ovaduh 

Pesmi : 
Byron . , 
Januš, G . : Pesmi 
Kupr ian, H. : Osat in mesec 
Pavček, T.: Dediščina 
Pisk, B.: Predrti klic 
Rebula, T.: Mavrični ščit 
V srbohrvatskem jeziku: 
Andrcevsk i , P. M . : Pir ika 
A l l e n , W.: Sad smo kvit 
Cir i lov, J . : Rcčnik novih reči 
Greene, G . : Monsinjor Ouijote 
Lee, S. J . : Neočešljane misli 

http://Walljj.cc


Taborniki jeseni 
na izlete 

V meglenem s o b o t n e m jutru smo se člani taborniškega odreda Ivan 
Cankar zbrali v taborniški sobi. Pred nami je bila nova akcija za naše naj
mlajše medvedke In čebelice — obisk živalskega vrta v Ljubljani. Izlet je bil 
dovolj zanimiv, saj so se ga najmlajši člani množično udeležili ob skrbnem 
varstvu starejših Članov. Vseh skupaj nas je bilo 58. 

Ko smo se razdelili po skupinah, smo odšli na avtobusno postajo, ker je pač 
Izlet z rednim avtobusom najcenejši. Pot do Ljubljane je ob dobri volji minila, kot 
bi trenil. S postaje na Viču smo jo mahnili kar peš. Prvič smo se ustavili pred V id -
"larjevo vilo na Večni poti, kjer smo najmlajšim razložili, kaj se je zgodi lo v njej 
t ted II. svetovno vojno. V njej je bila namreč ustanovljena 27. 4. 1941 osvobo
dilna fronta s lovenskega naroda. 

Pot smo nadaljevali dobre volje in postajali smo vse bolj nestrpni, kr smo se 
bližali cilju. Našega pričakovanja je bilo kmalu konec in kar naenkrat smo se 
znašli za vhodnimi vrati v živalskem vrtu. 

Kdor bi se rad včlanil v tabornike, naj se pozanima na svoji osnovni 
solil 

Starejši — nad 16 let — pa lahko pridete vsako sredo ob 20. uri v ta
borniško sobo — Cankarjev trg 4 — pritličje. Vabljeni! 

Boris Hadalin 
Ul. 6. maja 10, 

Vrhnika 

Sprehodili smo se med kletkami, opazoval i živali, jih posnemal i , ugibali, kaj 
W o In od kod so jih pripeljali, kako bodo preživele z imo, itd ; nasploh, hoteli smo 
•eđeti in videti vse hkrati. Dve uri, ki smo jih preživeli v malem živalskem svetu, 
*a minili kot bi trenil. K o smo se vračali proti avtobusni postaji, smo se živahno 
Pogovarjali o vsem, kar smo videli. doživeli. Vsak je hotel povedati vse, kar se mu 
is zdelo smešno in zanimivo. Sploh ni zmanjkalo besed Navdušenje nad vsem 
» bilo enkratno. 

Tudi na avtobusu smo se še radi spomnili v sega lepega, vendar se nam je po
gasi poznalo da smo le malo utrujeni. Pot nam je hitro minila in prišel je čas slo
vesa. 

Razšli smo se polni vtisov, lepih spominov in z željo, da bi kmalu zopet odšli na 
Ikidoben izlet, saj s takšnimi izleti učimo naše najmlajše, z a katere vemo, da 
starši nimajo vedno dovolj časa, da bi jih popeljali v naravo. 

KANARČEK — P R O P A G A N D N O -
K U L T U R N I R E F E R E N T 

ČETRTI TEK OKOLI ULOVKE 

Nastopilo 
160 tekmovalcev 

ŠAHOVSKE VESTI 

topotezni turnir 
• hitropoteznem turnirju z a mesec oktober je sodelovalo deset šahistov. Prvo mesto 
fVojiI Leon Gostiša z 9 točkami in brez izgubljene partije, z a njim pa so se uvrstili Justin 
"dja s 6, Arčon in Latič s 4,b točkami, itd. 

pno prvenstvo Notranjske 
11 ekipnem prvenstvu Notranjske z a 1983 leto, ki je bilo na Vrhniki, so prvo mesto 
lili šahisti š D Vrhnika in se uvrstili v II. s lovensko ligo »zahod". Druga je bila Postoj-
Jstja pa ekipa šK Borovnice 

t feiltati: 
! 5 Vrhnika - ŠK Posto jna4:2, S D Borovnica - Š D Vrhnika 1:5 in š D Postojna — ŠK 

•vnica 5:0. 

ftlnsko sindikalno prvenstvo v šahu 
' 'občinskem sindikalnem prvenstvu v šahu, ki je bilo 16 .10 .1983 v Domu J L A , je so-
I *aio šest ekip. Prvo mosto so osvojili občinski upravni organi z 18 točkami pred Likom 

1 'skro s 7,5. Notranjskim zdravstvenim domom s 5.5, IUV s 6 in Fenolitom z 2 točka
mi 
0 
5.« 'enstvo Vrhnike za 1983 leto 
/ i " Ens tvo š D Vrhnika z a 1983 leto se je pričelo 8. 10. 1983. V njem sodeluje 12 šahi-
1*! Prvenstvo se igra ob sobotah od 9. do 13. in od 16. do 20. ure v Domu J L A . P o petih 
5f • 'anih kolih vodi Matjaž J e r e b s 4točkami pred Slavkom Čačičem s 3,5 točkami, Just i
ni 3 in Sodjo s 3 točkami, itd. 
" M *nejši rezultati: 
i " 9 <6lo: Markovič J — Markovič B 1/2:1/2, Rom — Arčon 0:1, Justin — Beganovič 
i i6' fc, Čačič — Sadar 1/2:1/2, Sodja - Kobal 1:0, Jereb - Latič 1:0 
e " ' kolo- Markovič B — Latič 0:1, Kobal — Jereb 0:1, Sadar — Sodja 0:1, Beganovič 
tel ; 0 1 

ni- ' 
o9 
->\e 

m 
r* 
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Arčon — Justin 0:1. 
kolo: R o m — Markovič B 1:0. Čačič — Arčon 0:1, Sodja — Beganovič 0:1. Jereb — 
' 1 : 0 , Latič - Kobal 0:1. 

.kolo: Markovič B — Kobal 0:1. Sadar - Latič 0:1, Arčon — Sodja 0:1, Beganovič — 
11:0, Markovič J — Čačič 0:1, Rom — Justin 0:1 
'tolo: Čačič — R o m 0:1, Sodja - Markovič J 0:1, Je reb — Arčon 1:0, Kobal — Sadar 
I Latič - Beganovič 1:0. 

'estilo 
Otastitev 40. obletnice II zasedanja A V N O J , ob dnevu republike, 2 0 . 1 1 . 1 9 8 3 ob 9. 
j1 v Domu J L A odprlo hitropotezno prvenstvo Notranjske. Vse ljubitelje šaha pozi

da se g a ucaleže. 
M. STANKOVIĆ 

Že četno leto po vrsti je drugI vikend 
v oktobru rezerviran na Ulovki za ljubi
telje teka v naravi. Marljivi športni de
lavci TVD Partizan z Vrhnike organizi
rajo tek okoli Ulovke. Tekmovalci te
čejo večinoma po gozdu. Cilj je Jasen: 
kdor želi preživeti prijeten dan v naravi 
in se rekreirati pod nadzorstvom — or
ganizacija, prevoz, zdravnik—pride na 
Ulovko. Zmagovalci so seveda tudi na 
štartnih listah, vendar so pravzaprav 
zmagovalci vsi, ki premagajo progo, 
dolgo sedem ali petnajst kilometrov, 
odvisno od kategorije. 

Letos je bilo nastopajočih nekoliko 
manj, verjetno zaradi istočasne kolesar
ske tekme. Nastopilo je 160 tekmovalcev 
in tekmovalk, razdeljeni pa so bili v pet
najst kategorij. Petdeset jih je nastopilo na 
sedem kilometrov. Poudariti je treba po
datek, da so pionirske kategorije nastopile 
na 1300 metrov, tekmovalke in mladinci 
pa so tekli na 7 km. Tekmovalci so tekli na 
15 km. 

Rezultati: Cic ibanke: 1. Kuhar (SK 
Brdo), 2 Hočevar (Part izan. Medvode), 3 
Merlak (Hotedrščica). 4, Kenk (Vrhnika), 
5. M. Hočevar (Partizan, Medvode). C ic i 
bani: 1 Kunstelj (Vrhnika), 2. Jelene (Ho
tedrščica), 3. S. Krmelj (SK Brdo), 4. M. 
Krmelj (SK Brdo). 5 Filipič (Ljubljana). 

Mlajše pionirke: 1 Bategelj (OS Do-
bravlje). 2. Gantar (SK Brdo), 3. Korlat 
(Vrhnika), 4 Fečur (SK Logatec), 5. Ma l -
nar (SK Logatec). 6. Kalič (Vrhnika), 7. M 
Kenk (Vrhnika). . . . 9. N. Kenk (Vrhnika), 
itd. 

Mlajši pionirji: 1. Doljšak (SK Brdo), 2. 
Dolenc (SK Brdo), 3. Japel i (Vrhnika), 4. 
Kunstelj (Vrhnika), 5 Ličen (OŠ Dobrav-
Ije), . . . 10. R. Sagrkovič (Vrhnika). 11. 
Mlinar (Vrhnika), . . . 13. VVeiksIer (Vrhni
ka), 14. Hosta (Vrhnika). 15. Mesec (Vrh
nika), 17. Pečar (Vrhnika). 18. Bobnar 
(Vrhnika). 19. Nagode (Vrhnika) 

Starejše pionirke: 1. Možina (Vrhnika), 
2. Eržen (Hotedrščica), 3. Tomažič (Vrh
nika), 4. Pre lec (SK Brdo), 5. Dolenje (SK 
Brdo), itd. 

Starejši pionirji: 1. Krašovec (Vrhnika), 
2. Peternel (Ljubljana), 3.- Nagode (Hote
drščica), 4 Smole (Breg), 5 Dolšak (SK 
Brdo), . . . 7. D. Sagrkovič (Vrhnika), 8. 
Fortuna (Vrhnika), . . . 12. Sotlar (Vrhnika) 

Tekmovalke do 25 let — 7 km: 1. Te-
movšek (Sp. Idrija) 32,15, 2 Kovač (Vrh
nika), 32 ,50 ,3 . Kovač (TVD Dol) 34,35,4 . 
Fečur (SK Logatec) 35,00, 5. Čerin (Ljub
ljana) 36,00, . . . 9. Rihar (Vrhnika) 39.25, 

10. Žgavec (Vrhnika) 3 9 , 5 5 , . . . 14. Hosta 
(Vrhnika) 42,15, . . . 16. I. Kunstelj (Vrhni
ka) 47 ,00,17. N. Kunstelj (Vrhnika) 47,03, 
18. S luga (Vrhnika) 17,10, 19. Ivanovič 
(Vrhnika) 47,20, itd. 

Tekmovalke od 25—35 let: 1. B e c 
(Ljubljana) 36,30, 2. Hočevar (Avtomon-
taža) 38,10, 3. Brenčič (KS Hotedrščica) 
40,38. 

Tekmovalke nad 35 let: 1. Žigon (ŠD 
Jezica) 33,40. 2 Grabri jan (ŠD Jezica) 
35 ,25 ,3 . Filipič ( R P D Dolga pot) 37 .00 ,4 . 
Roje ( R P D Dolga pot) 39,15, 5. Udovč 
(RPD Dolga pot) 4 1 , 3 0 , . . . 7. Gabrovšek 
(Vrhnika) 46,40, itd. 

Mladinci: 1. Žemljic (AK Postojna) 
26,40, 2. Tomaževič (AK Olimpija) 27,10, 
3. Kožic (SD Bevke) 37,30, 4. Marn (SK 
Logatec) 27,45, 5. Žiberna (AK Postojna) 
30,10, . . . 8. Caserman (St. Vrhnika) 
33,15, 9, Krvina (St. Vrhnika) 33,25, 
10 Drofenik (Vrhnika) 36,05. . 1 2 . P o d -
gornik (St. Vrhnika) 36,30, 13 Kunstelj 
(Vrhnika) 36,40, 14. Fortuna (Vrhnika) 
46,45, 15. Japel j (Vrhnika) 36,50, . . . 17. 
Mlinar (Vrhnika) 38,00, 18. D. Sagrkovič 
(Vrhnika) 38,50, 19. R. Sagrkovič (Vrhni
ka) 39,00, 20. Gutnik (Ct. Vrhnika) 39,45. 

Člani do 30 let: 1 Lavrič (TAK Olimpija) 
58,15,2. Čerin (Ljubljana) 59.00,3. Beber 
(SK Brdo) 59,50, 4. Škoflek (Litostroj) 
1.00.30. 5. Kranjčev (Vp 8980 Vrhnika) 
1.00,50, . . . 9. Zalaznik (SD Dren) 
1.04,30,. . 1 2 . Stupica (Vrhnika) 1.06,50, 
. . . 16 Leb (Vrhnika) 1.10.40, itd. 

Člani od 30—40 let: 1. Merlak (Hotedrš
čica) 59,15. 2. Počivavšek (Krple) 59,30, 
3. Jančič (Litostroj) 1.07,00. 4. Brajnik 
(Partizan, Vič) 1.07,40, 5. Jan (SK Brdo) 
1.09,35,. . 7. M. Grom (Vrhnika) 1.09,50, 
. . . 11. Kenk (Vrhnika) 1.11.00, 12. Škilan 
(Drenov grič) 1.12,25, itd. 

Člani od 40—50 let: 1. Taler (Parti-
zan-Gorje) 1.01.40, 2. Kovač (Partizan, 
Vič) 1.02,09, 3. Kuščar (Iskra) 1.03,05,4. 
Gabrovšek (Vrhnika) 1.04,45, 5. Macarol 
(SK Brdo) 1.05,30. . . . 12. J . Kunstelj 
(Vrhnika) 1.14,30, itd. 

Veterani nad 50 let: 1 Kovač (Vrhnika) 
107 ,42 , 2. Černivec (SK Snežinka) 
1.12,55, 3. Bohinc (Ljubljana) 1.14,00.4 
Jer ina (SK Logatec) 1.15,50, 5. Puc (SK 
Brdo) 1.19,00. 
- Kategorizirani tekači. 1. Kavka (AK 
Olimpija) 56.44, 2. Čufer (AK Nova Gori
ca) 57,05, 3. Zorjan (ŠAK Ljubljana) 
58,40. 4. Kr izman (AK Grosuplje) 59,25, 
5. Skušek (AK Grosuplje) 1.06,05. 

M. ARSIČ 

Uspeh na krosu Dela 
N a republiškem krosu v Ljubljani, ki sta 

ga organizirala, ' Delo in A Z Slovenije, je 
nastopila tudi reprezentanca naše občine. 
Čeprav smo sorazmerno majhna občina, 
smo zabeležili lep uspeh. Starejše pio
nirke so osvojile šesto mesto, mlajša mla
dinka Kovačeva je bila tudi šesta, ekipno 
pa smo osvojili tretje mesto. 

Med starejšimi mladinkami je bila Ri-
harjeva tretja, ekipno smo bili peti. Tudi 
veteran Kovač se je v svoji kategoriji uvr
stil med deset najboljših, bil je deveti 

Ekipno je bila Vrhnika osma, pred mno
gimi občinami, kjer je atletika veliko bolj 
razvita. 

TRETJE SINDIKALNE IGRE VRNIŠKE OBČINE 

Skupni zmagovalec je Liko 
Občinski sindikalni svet in ZTKO vrhniške občine sta organizirala 

[*t|e sindikalne igre delavcev, zaposlenih v ustanovah naše občine, 
skrnovall so v malem nogometu, streljanju, košarki, šahu, namiz-
*m tenisu, balinanju, kegljanju. Tekmovalke pa so se pomerile v 
'teljanju, kegljanju in odbojki. Poudariti velja, da so organizacijo 
Osameznlh tekmovanj prevzeli klubi in društva posameznih panog. 
Tako zamišljene in izpeljane sindikalne igre zaslužijo vso pohvalo. Več 
J'9otovo je, da nismo pričakovali vrhunskih rezultatov, saj je namen takih 

sr drugačen: delovni ljudje naj se rekreirajo, spoznajo in zbližajo tudi na 
Jortnih terenih. Seveda pa so tudi taka tekmovanja možnost za populari-
*cijo športa in rekreacije. 

'ALI NOGOMET: 
• tej disciplini, ki ima verjetno največ 
'stašev. je nastopilo osem moštev, 

•deljena so bila v dve skupini, tako da 
^sako moštvo v svoji skupini igralo z 
ikim. Zmagova lec je postal nepora-
I v tekmi med zmagovalcema sku-

ultati — skupina A: 
1 kolo: IUV I: IUV II 3:0 bb, L i ko : F e -
*t 5:2. 
< kolo: Fenol i t : IUV II 0:0, IUV I: Likp 

A kolo: L i ko : IUV I110:2, Fenol i t : IUV 
f ) , 

J«lna B: 
J-koto: O U O : Kovinarska 0:6, Iskra 
*0ga9:1. 
•5- kolo: Kov inarska: Droga 10:0, Iskra 
* J O 4:1. 
}• kolo: O U O : Droga 6:2, Kov inarska: 
P 0:1. 
<a 7. mesto: IUV II: Droga 0:3 bb, z a 
*>esto: Fenolit : O U O 0:3 bb, z a 3. 
to: IUV I : Kovinarska 4:3, z a 1. 
to: U k o : Iskra 9:3. 

, * E L J A N J E : 
Izstopilo je dvanajst moštev v moški 
"kurent i , v ženski so nastopila štiri. 

Med tekmovalci so zmagal i strelci iz 
Lika, pri tekmovalkah pa je bil najboljši 
Fenolit. 

Rezultati — tekmovalke: 1 Fenolit 
145, 2. Liko 122, 3. Iskra 151,4 . Iskra II 
45. 

Tekmovalci : 1. Liko 220, 2. Postaja 
milice 205, 3 Šola Log-Dragomer 201, 
4. Fenolit 196,5 . V p 5312 (sindikat) 195, 
6. Iskra II 194, 7 O U O 182, 8. Kovinar
ska 181, 9. N Z D 178, 10. IUV 158, 11. 
Iskra I 150, 12 Droga 148 

ŠAH: 
Šahisti OUO so bili zasluženo prvi. 

Osvojili so osemnajst točk, dve več 
od drugouvrščenega Lika In celo 10,5 
točk več od tretjeuvrščene Iskre. 

Rezultati: 1. OUO 18, 2. Llko 16, 3. 
Iskra 7,5,4. IUV 6,5. NZD 5,5,6. Feno
lit 2. 

K E G L J A N J E : 
KK Tankist je organiziral tekmovanje 

v Hotelu Mantova. Od prijavljenih dva
najstih moštev jih je v moški konkurenci 
nastopilo osem, dekleta pa so na tek
movanje prišla vsa. Kegljači Kovinar
ske, favoriti, niso dovolili presenečenja 
In so suvereno osvojili prvo mesto. 

Isto velja povedati z a dekleta iz IUV-
ja. 

Rezultati — tekmovalke: 1. IUV 161, 
2. Iskra 133, 3. Liko 132 ,4 Fenolit 124 

Tekmovalc i : 1. Kovinarska 314, 2. 
Fenolit 288, 3. O U O 287, 4. IUV 270. 5 
Vp.5312 252, 6. Iskra 241, 7. OŠ Log-
Dragomer 172, 8. NZD 144. 

BALINANJE: 
Nastopi lo je deset moštev od dvanaj

stih prijavljenih. Z a najboljšo uvrstitev so 
se borila moštva Kovinarske. IUV-ja, 
Lika in Iskre. N a koncu so imeli več 
sreče tekmovalci IUV-ja in so zasluženo 
osvojili prvo mesto. 

Rezultati — skupina A: N Z D : O U O 
12:13, L i ko : N Z D 13:5. O U O : Liko 8:13 

Skupina B: OŠ Log-Dragomer : 
Droga 12:13, Iskra : OŠ Log-Dragomer 
13:9. Droga : Iskra 12:13. 

Skupina C: Vp 5312 — Kovinarska 
9:13. 

Skupina D: Fenolit : IUV 5:13. 
Polfinale: Liko : Kovinarska 13:8, 

Iskra : IUV 9:13. 

Finale: z a 3. mesto: Iskra: Kovinarska 
3:13, z a 1. mesto: Liko : IUV 3:13. 

KOŠARKA: 
Košarkarji so igrali v novi dvorani na 

Vrhniki. Premočno je zmagalo moštvo 
O U O . 

Rezultati: — skupina A : Iskra : Šola 
Log-Dragomer 12:30, Šola Log-Dra
gomer : O U O 45:50. O U O : Iskra 48:33. 

Skupina B: Liko : IUV 16:36. Fenol i t : 
L ika 48:18, IUV : Fenolit 42:35 

Z a 5 mesto: Iskra: Liko 20:0 bb., za 3. 
mesto: Šola Log-Dragomer : Fenolit 
22:46, z a 1. mesto: O U O : IUV 48:35 

NAMIZNI TENIS: 
N Z D je zasluženo premagal vse na

sprotnike, v finalu ze lo močno Iskro. 
Rezultati — skupina A: 

1. kolo: N Z D : Fenolit 3:1, V p 5312 : 
Liko 0:3 

2. kolo: Fenolit : Vp 5312 3:1 IUV : 
NZD 1:3 

3. kolo: Vp 5312 : IUV 1:3, L i ko : Feno
lit 1:3 

4. kolo: IUV : Liko 1:3. N Z D : Vp 5312 
3:0 

5. kolo: Liko : NZD 1 ;3, Feno l i t ; IUV 
2:3 

Tabela : 1. N Z D 8 (12:3). 2. Fenolit 4 
(9:8), 3. Liko (8:7), 4. IUV 4 (8:9), 5. Vp. 
5312 0 (2:12). 

Skupina B: 
1. kolo: OŠ Log-Dragomer : Kovinar

ska 3:2 Iskra : O U O 3:2 
2. kolo: Kovinarska : O U O 0:3. Oš 

Log-Dragomer : Iskra 0:3 
3. kolo: Iskra : Kovinarska 3:0, O U O : 

OŠ Log-Dragomer 3:0 
Tabela: 1. Iskra 6 (9:3), 2 O U O 4 

(8:3), 3. OŠ Log-Dragomer 2 (3:8), 4. 
Kovinarska 0 (2:9). 

Z a 3 mesto: O U O : Fenolit 3:1, z a 1. 
mesto: N Z D : Iskra 3:1 

Odbojka — ženske: Tekmovali sta 
samo dve ekipi O š Log-Dragomer je 
premagala Liko z 2:1. 

Skupna uvrstitev. 1. L IKO 82, 2 Ob
činski U 0 8 2 . 3 . IUV 173,4 Iskra 168, 5 
Fenolit 6 8 , 6 Kovinarska 55 ,7 . N Z D 4 4 , 
8 OŠ Log-Dragomer 41 , 9. Vp 531233 , 
10. Postaja milice 18, 11. Droga 18, 12. 
Iskra II 11, 13. IUV II 5. 

Tekmovalke: 1 L IKO 22, 2. Fenolit 
19, 3. Iskra I 15, 4. IUV 14, 5. OŠ Log-
Dragomer 9, 6. Iskra II 7. 

M. ARSIČ 

Prijateljsko srečanje 
športnikov Gonarsa 

in Vrhnike več od športa 
V okviru srečanja delegacij pobratenih mest Vrhnike in 

Gonarsa so se srečali tudi športniki, ki so tako utrdili prija
teljske vezi, trajajoče že desetletje. Posebno razveseljivo 
je, da so se na športnih terenih srečali mladi športniki, ki 
bodo še leta predstavniki svojih mest v misiji prijateljstva 
in razumevanja med narodoma. 

Na Vrhniki so se pomerili nogometaši (kadeti), tekmovalci v 
atletiki (šolske selekcije) in košarkarji (seniorji). Priznati mo
ramo, da smo imeli tokrat več sreče, a smo ves čas bili priča 
izredno športnemu, fer vedenju. Mladi nogometaši, po letih 
precej mlajši od svojih tekmecev Iz Gonarsa, so sicer za ma
lenkost, a zasluženo zmagali. Atleti in atletinje so bili spet z a 
nianso boljši od gostov, košarkarji pa so bili toliko boljši, da je 
goste še večjega poraza rešila ležerna igra domačinov in 
dejstvo, da so igrali vsi. 

Domačim In gostujočim atletom je Izročil spominske me
dalje-ravnatelj Cankarjeve šole Tone Turk 

Zagrizen boj za vrh 
Vrhnišk i košarkar j i , ki bodo 

sred i nas ledn jega meseca 
odigral i prvo prvenstveno 
srečanje v Drugi s lovensk i 
košarkarski l ig i , se marl j ivo 
pripravl jajo. P o pr ipravah na 
Be lem križu s o s e presel i l i v 
špor tno dvorano na Vrhn ik i , 
kjer trenirajo in igrajo pri ja
tel jske tekme. Trener Đedović 
pravi , da je dobra plat letoš
njega pr ipravl ja lnega obdobja 
ravno vel iko števi lo prijatelj
sk ih tekem z močn imi .na
sprotn ik i . 

Prav tako je pohvalil dobro 
disciplino na treningih. Đedovlća 
kar malo skrbijo dobri rezultati z 
močnejšimi moštvi (Slovan, Za 
gorje, tesen poraz proti Domža
lam in Jadranu in Trsta). Ravno 
tako so visoko premagali slabše 
nasprotnike. Taki rezultati so go
tovo osnova za optimizem, da se 
da s tem moštvom visoko uvrstiti 
na prvenstvu, največji optimisti 
celo menijo, da si bo moštvo s 
takimi igrami izborilo mesto v re
publiški ligi. 

Obstaja tudi možnost, da bo 
za Vrhničane nastopil tudi Goran 
Križnar, nekdanji košarkar Olim-
pije. Križnar namreč ima izpisni-
co, nima pa licence KZ Sloveni-

Če se bo napoved uresničila, 
io napovedi vnetih navijačev z a 

vstop v republiško ligo realne. 
VRHNIKA : DOMŽALE 
99:103 (91:91, 49:59) 

Sodnika: Razdrh in Sedej (oba 
Vrhnika). 

VRHNIKA: Pahor 13, Jamnik 
8, Naveršnik 9, Lipovec 3, Vr-
bančič 10, Petrič 12, Jevšek 10, 
Knapič 10, Nagode 2, Križnar 
22. 

DOMŽALE: Vrhovnik 14, Kot
nik 18, Skok 2, Novak, Kokalj 2, 
Škrjanc 14, Kržan 8, Zlatkovic 6, 
Osterman 22, B.Kovačič 5, 
D.Kovačič 12. 

VRHNIKA : SLOVAN 
91:83 (46:39) 

Sodnika: Razdrh in Kukec 
(Vrhnika). 

VRHNIKA: Naveršnik 24, Ke-
šelj 2, Kunej 4, Petrič 2, Jevšek 
12, Jeglič 10, Lipovec 6, Kanpič 
10, Jamnik 23, Križnar 6, Pahor 
6, Vrbančič 6, Nagode 2. 

S L O V A N : Hudoklin 18, Grbac 
15, Makarič 14, Jazbec 10.Klav-
žar 5, Stošek 6, Alebelović 15. 

VRHNIKA : ZAGORJE 
111:78 (54:39) 

Sodnika: Kavčič in Sedej 
(Vrhnika). 

VRHNIKA: Jamnik 24, Navrš-
nik 12, Kunej 13, L ipovec8, Lon
čar, Jevšek 6, Križnar 20, N a 
gode 2, Pahor 10, Jeglič 4, Vr
bančič 12. 

Z A G O R J E : Mlakar 4, Kranjc, 
Javoršek 22, Marval 14, Sluga 
14, Ašič, Krofelj 10, Obrčkalj 10, 
Brinovec, Ule 4. 

M.ARSIĆ 

TRADICIONALNI JESENSKI KROS VRHNIŠKE OBČINE 

Najmlajši — najštevilnejši 
ŠŠD Kurir z Vrhnike in ZTKO 

Vrhnika sta organizirala tradicio
nalni jesenski kros v Športnem 
parku na Vrhniki. Po startnih li
stah je nastopilo 237 tekmovalk in 
tekmovalcev Iz cele občine, raz
deljeni so bili v dvanajst kategorij. 
Kot prejšnja leta so bili najštevil
nejši tekmovalci Iz OŠ Borovnica, 
Dragomer in Vrhnika. Jesenski 
kros je bil obenem tudi Izbirno 
tekmovanje za sestavo občinske 
reprezentance za republiški kros 
lista Delo. 

Rezul ta t i •— cicibanke (1975, 76): 1. 
Ruparšek 38.0, 2. Jereb 38 ,4 ,3 . Suhado l -
nik 38.6. itd. , 

Cic ibani (1975, 76): 1. Miletič 27,4, Z. 
Bogataj 28,0, 3. Piršič 32,0, itd. 

Cic ibanke (1973, 74): 1. Rogelj 2.34,0, 
2. Klasinc 2.34,8, 3. Mladenovič 2 38,0, 
itd. 

Cic ibSni (1973, 74): 1. Gruden 2 25,8, 
2. Plevnik 2.28,6, 3. Kunstelj 2.31.5, itd. 

Cic ibanke (1972): 1. Gačeša 2.31,4, 2." 
Buh 2.32,6, 3. Kalič 2.33,0, itd. 

Cicibani (1972): 1. Hafner 2.19,4, 2. 
Ščupec 2.21,2. 3. Šabič 2.23,0, itd. 

Mlajše pionirke (1971): 1. Debevc 
3.42,6, 2. Jurca 3.46,4, 3. Korlat 3.46,8, 
itd. 

Mlajši pionirji (1971): 1. Japel j 3.24,6,2. 
Kunstel j 3.25,2, 3. Sagrkovič 3.25,3, Itd. 

Mlajše pionirke (1970): 1. Možina 
3.36,8, 2. Tomažič 3.39,4, 3. štrumel j 
3:42,0, Itd. 

Mlajši pionirji (1970): 1. Videnovič 
3.17,8. 2. Dolanič 3.20,4, 3. D. Sagrkovič 
3.23,2, itd. 

Starejše pionirke (1969): 1. S luga 
3.35,8, 2. N. Kunstelj 3.40,4, 3. Žgavec 
3.41,0, Itd. 

Starejši pionirji (1969): 1. Smole 3.07,4, 
2 Gabrovšek 3.11,8, 3. Krašovec 3.13,4, 
itd. 

Starejši pionirji (1968): 1. Podgornik 
3.09,4. 2. Kovač 3 23,0. 

Mlajše mladinke (1967): 1. 
6.33,0. 

Mlajši mladinci (1966, 67): 1. 
5.47,06, 2. Petkovšek 7.10,04, 3. 
7.10,04. 

Starejše mladinke (1965, 66): 1. Rihar 
6 53,06. 

Članice (1964 in starejše): 1 Marku 
8.30.64. 

Člani (1963 in starejši): 1. Tomažin 
15.15,00, 2. Stupica 15.24,00, 3. Cv i rn 
16.18,00,4. Novotin 17.24,00, 5. S u s m a n 
17.29,00. 

Veteranke (1953 in starejše): 1. Pečar 
10.22.00. 

Veterani A: 1. M. G rom 15.28,00, 2. 
Srše 15.28,00, 3. Kenk 16.09,00, 4. S . 
Kenk 16.14,00, 5. B. Grom 16.27,00. 

M. ARSIČ 

Kovač 

Kožic 
Pirnat 



KS BOROVNICA 

Urejeno igrišče 
pri osnovni šoli 

Pričetek aktivnosti za izgradnjo 
zunanjih nadomestnih igrišč pri 
osnovni šoli Borovnica sega že v 
leto 1975, ko so se delovne orga
nizacije v krajevni skupnosti od
ločile, da bodo na račun širitve 
programa pri Izgradnji prizidka 
(442 kv. m) k osnovni šoli prispe
vale 1,5% bruto dohodka. S temi 
sredstvi bi se zgradila igrišča, ki 
so bila porušena pri gradnji pri
zidka. 

Zaradi različnih težav pri realizaciji 
programa prvega občinskega sa
moprispevka, kamor sodi tudi grad
nja omenjenega prizidka, seje priče
tek gradnje zavlekel v december 
1979, objekt pa je bil končan v sep
tembru 1981 s pogojem izgradnje 
zunanjih nadomestnih igrišč. 

S pripravljalnimi deli smo pričeli 
v začetku leta 1982 pospešeno pa 
spomladi, ko smo na osnovi prispelih 
ponudb izbrali najugodnejšega izva
jalca del, to je SCT Ljubljana, z 
izvedbo katerega smo bili zelo zado
voljni, nadzor pa smo poverili Za
vodu za načrtovanje Vrhnika. 

Vrednost do sedaj opravljenih del 
znaša 6.284.000 din. Sredstva pa so 
prispevali: DONIT TOZD Fenolit Bo
rovnica 2.552.000 din (40,6%), 
LIKO TOZD na lokaciji Borovnica 
2.400.000 din (38,2%), Obrtnik Bo

rovnica 263.000 din (4,2%), TTKS 
Vrhnika 500.000 din (8,0%), Sklad 
za gradnjo šolskih in VVZ (ureditev 
kanalizacije) 420.000 (6,6%), Kra
jevna skupnost Borovnica 149.000 
din (2,4%). Poleg tega smo do sedaj 
pri zaključnih delih opravili še veliko 
prostovoljnih delovnih ur v vrednosti 
cca 400.000 din. Pri tem so se odre
zali predvsem šolski mladinci. 
"Objekt ima uporabno dovoljenje, 

pripravljeni so stebri za kovinsko 
ograjo okoli igrišč, naročene parkovne 
klopi, z SGP Gradišče Cerknica, ki 
že desetletje gradi v kraju, pa smo se 
dogovorili, da nam bodo pomagali 
zgraditi tribune. Spomladi namera
vamo, v okviru društva, dela v celoti 
dokončati, napeljati tudi vodovod, in 
igrišča predati v upravljanje osnovni 
šoli. 

Igrišča so namenjena košarki, ro
kometu, odbojki, tenisu in atletiki 
(skok v daljino, višino, met krogle, 
teki itd.). 

Gradnja teh igrišč je ponoven 
dokaz plodnega sodelovanja med 
krajevno skupnostjo, društvi ter de
lovnimi organizacijami v kraju. Na 
teh lepih športnih terenih bo našel 
prostor vsakdo, ki se bo želel re-
kreairati in sprostiti. 

FRANJO MODRIJAN 

Canon 
SERVIS 

Takoj zaposliva vestnega 
mladega fanta, finomeh;mika 
ali elektromehanika, za po
pravila Canon fotokopirnih 
strojev. Delo je zanimivo in 
dohit i plačtino! 

Resni fantje, oglasite se na 
tel. 746-1 14! 

Cenjene stranke o b v e š č a m , 
da je pričela z delom 

O D V E T N I Š K A PISARNA 
Cankarjev trg 8. II. nadstropje, 
Vrhnika (nad sodiščem) 

Uradne ure: vsak dan od 8. — 
12. ure ter v ponedeljek od 16.— 
18. ure, sredo od 13. — 17. ure in 
četrtek od 16. — 18. ure. 

Odvetnica Irena Dimic 

Odvoz smeti 
Organizirano zbiranje smeti 

in odpadkov se je pričelo po 
letu 1969, ko je SO Vrhnika 
sprejela prvi tovrstni odlok in 
določila mesto deponije ter 
izvajalca odloka. V' praksi pa 
so se že tedaj pričele težave, 
tako da je bil odlok v prihod
njem obdobju večkrat dopol
njen In predelan, zadnja oblika 
odloka pa je bila sprejeta v letu 
1983 In objavljena v Uradnem 
listu SRS št. 12 z dne 8.4.1983. 

Glavna značilnost odloka je, 
da določa območja, na katerih je 
odvoz obvezen in da za razliko 
od predhodnih odlokov ne priz
nava več izjem na teh območjih. 
Takšno določilo pomeni obvezo 
vseh občanov, da pripravijo pri
merne smetiščne posode za zbi-' 
ranje odpadkov, od izvajalca pa 
zahteva odvoz in deponiranje le
teti na primernem mestu. 

Tako se je število gospodinj
stev, od koder se vrši odvoz, po
večalo od 2018 pred aprilom 
*083 na 2707, kolikor jih bo pred
vidoma ob koncu letošnjega leta. 

Istočasno s sprejetjem odloka 
in razširitvijo odvoza je izvajalec 
začel tudi z ažuriranjem podatkov 
glede površin, na katerih odpadki 
nastajajo, saj je bilo ugotovljeno, 
da so mnogi podatki nerealni in 
zastareli. Tako so se pojavljali 
primeri, ko je bil v preteklosti pri
javljen odvoz iz stanovanjskih 
objektov, ki so se naknadno do
grajevali, in so se tako površine 
povečale, spremembe pa izva
jalcu niso bile javljene. Zaradi 
tega je izvajalec pridobil podatke 

iz drugih virov in jih upošteval pri 
obračunu prispevka za odvoz 
smeti. 

Pomembno je tudi določilo, ki 
govori o določanju vrste tipske 
posode za odvoz smeti. Vemo, 
da je okoli tega problema še 
vedno mnogo nejasnosti, predv
sem v naseljih, kjer je strnjena 
gradnja. Pojavljajo se namreč 
primeri (predvsem na Vrhniki), ko 
se uporabljajo neprimerne poso
de. To se dogaja v primerih, ko so 
namesto kontejnerjev pri bloku 
uporabljane »kante«. Enako velja 
tudi za posamezne družbene ob
jekte, kjer nastajajo večje količine 
odpadkov. Rezultat tega je, da so 
te posode prenapolnjene in tako 
ni dosežen cilj odstranjevanja 
smeti in odpadkov, ampak se 
le-te kopičijo v okolici. 

Ob upoštevanju vseh naštetih 
sprememb in dopolnitev odloka 
ter ob povečanju odvoza pa je bil 
izdelan tudi nov urnik rednega 
odvoza, kosovni material bodo 
odvažali po krajevnih skupnostih 
po predhodnem obvestilu. 

URNIK 
ODVOZA SMETI 

ponedeljek — Vrhnika — stano
vanjski bloki 
torek — Vrhnika, Janezova vas 
in Verd 
sreda— Dragomer, Log, Drenov 
grič, Sinja gorica, Vrhnika — 
Lošca 
četrtek — Borovnica, Breg, 
Pako, Podgora, Laze, Dol, Bistra 

Urnik velja od 24. 10. 1983 
dalje. 

Pri zobozdravniku 
Na šoli Log-Dragomer smo v letošnjem 

šolskem letu dobili zobno ambulanto. Prvi 
smo bili na vrsti učenci tretjega b razreda. 

Ko pridem v majhno čakalnico pred or
dinacijo, me je kar malo strah. Kmalu pride 
iz ordinacije moj sošolec. Zdaj je vrsta na 
meni. V ordinaciji diši po razkužilu. Strah v 
meni je že skoraj splahnel. S e d e m na sto) 
in odprem usta. Zobozdravnica mi je na
tančno pregledala zobe. Ugotovila je, da 
imam vse popravljene, zato mi jih je le 
premazala, da bi bili odporni proti gnilobi. 
V razred sem se vrnila vese la , saj je prvi 
obisk pri zobozdravniku minil brez bole
čin. 

NINA N O E 3. b 

Gobarska razstava 
na šoli Log-Dragomer 

Kakor lansko leto smo tudi letos pripra
vili gobarsko razstavo. Tovarišica je po 
zvočnikih objavila, naj učenci v čim več
jem številu prinesejo gobe, seveda tudi 
strupene, in pa praprot, mah, razne kore
nine, veje in kostanj. Kljub letošnji suši je 
razstava odlično uspela in učenci so mno
žično sodelovali pri razstavi/Najbol j mno
žičen pa je bil 7. b razred. N a pripravljanje 
razstave smo povabili tudi special ista z a 
gobe tovariša Bogdana Tratnika, ki ham je 
pomagal pri poimenovanju gob. Učenke 
biloškega krožka pa so pisale na lističe 
imena gob. Mašteli smo jih kar 106 vrst! 
G o s p a Takagi , priseljenka z Japonske, pa 
nam je naredila lepo ikebano v japonskem 
stilu. Tudi obiskovalcev ni manjkalo, prišli 
pa so v večjem številu kot lansko leto. To
variš Tratnik je imel polne roke dela, saj je 
kar naprej odgovarjal na vprašanja rado
vednih obiskovalcev. Ker sta nam lansko
letna in tudi letošnja razstava uspeli , smo 
se odločili, da jih bomo pripravili tudi na
slednja leta. 1 

S O N J A SEVŠEK, J A S N A P U N T A R in 
M A R T I N A P E Z D I R 7. b razred 

Namesto vencev za umr
lima Angelo Lenič in Alojzom 
Leničem so delavci-TOZD in 
TOK Gozdarstvo Vrhnika 
namenili 6.000 dinarjev za 
obnovo in razširitev vrhni
škega pokopališča. 

Krajani Lošce pa so ob 
smrti sokrajana Ivana Iste-
niča namenili v ta sklad 3.500 
dinarjev. 

Če bo kdo sledil zgledu 
posredujemo številko poseb
nega žiro računa: 
50110-762-279-958 

L 

Naš časopis — Glasilo Občinske 
konference Socialistične zveze 
delovnega ljudstva občine Vrh
nika — ureja uredniški odbor: 
Marina Jereb (predsednik), Vida 
Curk, Milorad Borčič, Jakob Su-
sman, Milan Selan, Cvetka Glu
mac, Franc Petelin (glavni in od
govorni urednik), Ivan Žitko teh
nični urednik) — Naslov uredniš
tva: OK SZDL, Cankarjev trg 8, 
Vrhnika — številka žiro računa: 
50110-678-54000 - Telefon
ska številka uredništva: 751-325 
- Tisk: Tiskarna Ljudska pravi

ca, Ljubljana, Kopitarjeva 2 — Po 
mnenju Sekretariata za informa
cije v IS SRS na podlagi 7. točke 
prvega odstavka 26. člena za
kona o obdavčenju proizvodov in 
storitev v prometu (Uradni list 
SFRJ, št. 33-316-72) je Naš ča
sopis oproščen prometnega 
davka. 

PISMA OBČANOV 

V času predlogov in razprav okrog 
novih predlogov glede obdavčitve premo
ženja državljanov S F R J ter razburjenj, ki 
jih ti novi predlogi prinašajo, je skoraj neo
pazno šel mimo nas novi zakon o obdavči
tvi stanovanj, ki smo ga v naši republiki 
sprejeli konec leta 1982. P o tem zakonu ni 
treba plačati davka z a stanovanje do po
vršine 70 kv. m. To pomeni, da lastniki 
stanovanj oziroma hiš plačajo davek 
samo z a površino nad omenjeno kvadra
turo. P a še tu so olajšave glede na število 
stanovalcev. 

V naši obči ni pa teh olajšav še ni bilo ču
titi. Davčna uprava je posla la položnice ' 
vsem lanskoletnim davkoplačevalcem na 
podlagi lanskoletnih odločb. Letošnjih od
ločb do danes (10. 10. 1983) še niso po
slali. Tako se je na davčni upravi nabralo 
precej denarja, ki ga občani NISO BILI 
DOLŽNI plačati. Davčni uslužbenci so de
legatom K S Borovnica pojasnili, da bodo 
te zneske prenesli na morebitne druge 
račune davčnih zavezancev, če teh ni, pa 
bo znesek vračunan z a prispevek z a z a 
klonišča. Ker pa je ta prispevek precej 

manjši od davka, bo plačan z a več let 
vnaprej. N a ta način občani kreditirajo 
davčno upravo, in sicer brezobrestno (če 
pozabite plačati upravičeno zahtevan 
davek — z a kar pa mora davčna uprava 
seveda poslati odločbo — pa vam zara
čunajo 25 % zamudne obresti). Vendar pa 
se tudi glede prispevka z a zaklonišče 
obeta nekaj novosti. V pripravi je namreč 
odlok, ki bo razdelil občino na posamezne 
cone Prebivalcem v nekaterih conah pri
spevka z a zaklonišče ne bo treba plačati. 

Iz tega sledi, da kdor je na osnovi spo
mladi poslanih položnic plačal zahtevani 
davek, ki mu g a po zakonu ne bi bilo treba 
plačati, živi pa tudi v coni, ki bo oproščena 
plačila pr ispevka z a zakonišča, P O D A R I 
naši davkariji poslani denar, ker mu ga N E 
B O D O vrnili, saj po zakonu tega menda 
niso dolžni, razen na občanovo I Z R E C N O 
Z A H T E V O . Z a vrnjeni denar, ki ga je nekaj 
mesecev davčna uprava obračala po svoji 
mili volji, tudi ne bo obresti. 

Tudi poštnino plača občan sam, ko je 
denar vplačal in ko bo dobil po pošti vrnje
nega, če ga bo zahteval, seveda. 

I # med mladimi od dvajsetega do dvajsetega 

Seminar 
Seminar je trajal od 14. do 16.10.1983. Teme pre

davanj so osvetljevale aktualna področja današnjega 
vsakdana. Od problema vojn na Bližnjem vzhodu, iz
gledov za gospodarjenje v prihodnjih letih, problem 
slojevitosti jugoslovanske družbe, predvsem z vidika 
vladanja birokracije in tehnokracije. Postavili smo si 
vprašanje, če smo mladi še avantgarda, pozabili 
nismo na naše okolje, pobliže smo se seznanili z one-
snažitvijo vrhniške občine, v pogovorih po skupinah 
pa so mladi povedali svoje probleme in opozorili na 
možne rešitve. 

Program je bil pester. Kaj pa mislijo udeleženci? 
Živa Ocepek, (predsednica OO), in Mateja 

Vodeb, (tajnica) na OŠ Borovnica: 
Na takem seminarju sva prvič. Izvedeli sva veliko 

novih in zanimivih stvari. Najbolj je nama bilo všeč 

Stane Vehar Irena šurca Alenka Slbe Mateja Vodeb 2lva Ocepek 
predavanje o zunanji politiki, predvsem o Bližnjem 
Vzhodu, ki nam ga je podal Uroš Lipušček — novinar 
RTV. Zanimivo in koristno pa je bilo tudi delo po sku
pinah, kjer smo mladinci skušali vsak na svojem po
dročju — KMKS, KDM in KMVI skupno poiskati reši
tve problemov, s katerimi se srečujemo pri našem 
delu. 

Stane Vehar—predsednik OO ZSMS Podlipa — 
Smrečje: 

Tudi jaz se do sedaj še nisem udeležil takega se
minarja. Mislim, da je seminar uspel, saj smo imeli 
mladi tu priložnost, da se med seboj spoznamo, da si 
izmenjamo izkušnje ter skupno rešujemo probleme, s 
katerimi se srečujemo. Vse to pa nam omogoča 
boljše in uspešnejše nadaljnje delo. Najbolj všeč mi je 
bilo predavanje Sreča Kirna — člana predsedstva RK 
ZSMS, ki je govoril o slojevitosti jugoslovanske druž
be. Na zelo nazoren način nam je prikazal razmere v 
našem sistemu ter vse svoje trditve podkrepil z doka
zi. 

Alenka Slabe — predsednik OO ZSMS LIKO, 
TOZD Tovarna vrat. Borovnica: 

Jaz sem bila na seminarju že "večkrat. Lahko 
rečem, da se teme skorajda ponavljajo. Mislim, da bi 

morali mladi iz O O dajati pobude oz. predloge za 
nove teme, ki bi jih še bolj zanimale. Tako se mi zdi, 
da je bila tema o ekološkem problemu na Vrhniki naj
bolj zanifajva. 

V skupinmiladih delavcev smo se veliko pogovar
jali o problemih, s katerimi se srečujemo na svojih de
lovnih mestih, predvsem o tem, kako nas mlade 
upoštevajo. Mislim, da se to stanje, kljub vroči debati 
in skupnemu iskanju rešitev, še kmalu ne bo izboljša
lo. 

Irena Šurca — predsednik OO ZSMS Vrhnika 
Center: 

Zdi se mi, da je seminar uspel. Tu smo mladi iz 
nakazali probleme, s katerimi se srečujemo v svoji KS 
oz. OZD. Poskušali smo jih tudi skupno reševati. Naj
večji problem, s katerim se srečujemo v vsaki 0O, pa 

je veliko premajhna zainteresiranost mladincev, mi
slim, da konkretnih rešitev še vedno nismo našli. 

Najbolj všeč mi je bilo predavanje Sreča Kirna, 
nam je nakazal veliko problemov in nam s tem dal po
budo za premišljanje. 

Motila pa me je neresnost in nemir nekaterih mla
dincev. 

Volilno programska konferenca 
Zadnje ure seminarja smo izkoristili za volil-

no-programsko konferenco. Mladi so se v razpra
vah dotaknili problemov, ki jih poročilo kot tako ni 
zajemalo. Iz razprav pa je bilo razvidno, da pro
blemi, ki so omenjeni v poročilu, dejansko obsta
jajo. 

Mladi v združenem delu opažajo več problemov, ki 
so povezani s proizvodnjo: slaba kvaliteta surovin, 
slab odnos delavcev do surovin (slaba izkoriščenost), 
»majstri« ne opravljajo svojih delovnih nalog dovolj 
kvalitetno — tehnologija jih je prehitela, pomanjkanje 
repromaterialazmanjšuje delovno učinkovitost; mladi 
so opozorili tudi na to, da ZSMS v tovarnah nima no
benega vpliva, mladi so ugotovili, da nedelo sindikata 
in ZK uničuje tudi prizadevanja ZSMS. Mladi opore
kajo: SAMOUPRAVLJANJE SAMO NA PAPIRJU. V 
tovarnah vlada TEHNOKRACIJA IN NE DELAVEC. 

Mladi v KS pa se ukvarjajo s problemi, kako se po
vezati z družbenimi organizacijami in društvi, da bi 
skupaj organizirali in sodelovali na akcijah. Delo bi 
postalo kvalitetnejše in bi zajemalo več mladih. Mla
dim v KS pa ni všeč tudi to, da jih KS pozna samo ta
krat, kadar rabi denar ali delovno silo; ZSMS je še 
vedno servisno-uslužnostna organizacija. 

To je le povzetek razprav na konferenci. Sklepi, ki 
smo jih sprejeli, pa so naslednji: 

Konferenca mladih iz KS je sklenila, da se mora 
povečati informiranje med OO in med OO in OK. 1 
obiski po osnovnih organizacijah mora predsedstvo 
OK ZSMS nadaljevati. 

Konferenca mladih delavcev je sklenila, da je treba 
preseči mišljenje, »več delati, nič misliti, nič samou
pravljati.« Mladi v OZD se bomo borili za boljše od
nose med delavci, za uveljavitev samoupravljanja, z* 
izboljšanje kadrov v OZD, za reševanje stanovanjski" 
problemov mladih delavcev brez družin in za mlad« 
družine, za boljšo izkoriščenost surovin in za bo)jš° 
kvaliteto. .. -

Osnovnošolci so se dogovorili za seminar, vse tri 0" 
na OŠ se bodo povezovale v skupnih akcijah, pote* 
govale se bodo za uveljavitev pravic učencev (np"' 
prisotnost delegata učencev na konferencah). 

Kot vidite, želijo mladi rešiti probleme, ki so tudi Sij.' 
šega značaja. Dobro je, da si mladi upajo poveda«' 
kar mislijo, in pokazati na probleme. Žal je bil na kofl* 
ferenci prisoten samo tov. Herman Bole, predsedr*1 

IS kot predstavnik SO Vrhnika. 
Na koncu so mladi izvolili tudi novega predsednik* 

OK ZSMS Vrhnika — Gorupa Boruta iz Dragomerf 
Dosedanji predsednici Alenki Mele pa so se zahvali' 
za njen trud v preteklem letu. 

Kaj z vrhniškimi mladinci? 
Z a prvi mladinski sestanek O O Z S M S V a s — z a leto 

1983-84 — je bilo odposlanih precej čez sto vabil. N a sesta
nek pa nas je prišlo komaj dvajset. Povedat i moram, da na 
sestanku O O Z S M S Center in Breg ni bilo nič bolje. 

Kje je vrhniška mladina? S čim se sploh ukvarja in kaj jo 
zan ima? Nam res ni prav nič do tega, da bi Vrhnika malo bolj 
družabno (in tudi drugače) zaživela vsaj med mladimi? 

Z a takšno stanje morajo biti nekje vzroki. Poskus i la bom 
navesti tiste, z a katere mislim, da so najpomembnejši, ali pa 
se o njih največkrat sprašujemo. 

Prvič je tu bližina Ljubljane. P o o§novni šoli gre večina mla
dih v Ljubljano v šolo. Tu spoznajo nove prijatelje, polno je 
novega, kar privlači. Na Vrhniki pa z a mlade pravzaprav res 
ni nobenega prijetnega prostorčka (razen slaščičarne in go
stiln). Da, slednjih je prav zares veliko. Začne se preprosto 
konkurenca med Ljubljano in Vrhniko. Že samo en primer na
zorno prikazuje, katera stran v njej zmaguje: kino. Ne samo, 
da je v Ljubljani večji izbor filmov, tudi druge stvari so po
membne. Ko grem v Ljubljano v kino, je med predvajanjem 
filma tišina, nihče ne cmoka z a mano in ne brca v moj stol in 
mi ne meče papirčkov z a vrat i n . . . 

Z a to, da se na Vrhniki nič ne dogaja, pa smo, pravijo, mladi 
krivi sami. J e res tako? 

Res je, da že nekaj let o mladini ni kaj dosti slišati, toda 
vprašati se moramo zakaj. Tu pa se začne drugi razlog. 
Morda je napaka v vodstvu. Z a voditelje mladine je treba po
staviti zares sposobne in vsestranske ljudi, ki pa bi imeli z a 
takšno delo tudi dovolj časa. Take, ki bi znali dati stimulacijo, 
ki bi bili domiselni, kreativni, ki bi znali mladino pritegniti, jo 
potegniti z a sabo, ki bi že sami s svojim značajem in obnaša
njem zmogli to sproščeno delovanje. Skratka, takšno delo je 
zares odgovorno in zahteva ljudi, ki se žrtvujejo z a rajo, ker 
drugače pač očitno ne gre. Ljudstvo potrebuje voditelje (ali: 
ovce potrebujejo pastirja). •• 

Dogajanje na Vrhniki bi moralo (kakršnokoli bi že bilo) do
seči tisto raven, da bi se posameznik i odldčili priti na mesto 
tega dogajanja npr. na predavanje, koncert, delovno akcijo 
(ne zato, ker pač ne bi imeli kam iti, ampak zato, ker bi bilo 
tam tako zabavno, zanimivo, oh in sploh enkratno, da se eno
stavno ne bi mogli temu odreči. Iz tega pa sledi, da bi moralo 
dogajanje samo in pa organizacija le-tega doseči že dokaj 
visok nivo (konkurenčne Ljubljane pač ni moč zanikati). 

Dokler ne bomo stvari zastavili tako, ne bo uspela. Vel iko je 
mladih, ki prav zares nimajo časa brezmiselno posedati po 
sestankih, kjer je polno besed, idej, do dejanj pa nikoli ne 
pride. Veliko jih je, ki se gredo raje v Ljubljano razvedrit, ker 
so prepričani, da ne bodo opeharjeni, na Vrhniki pač nikoli ne 
veš. P o stari, ustaljeni navadi, pri nas namreč tako rado vse 
propade. 

Morda je del krivde tudi tam, v oni polovici mesta preko tri

desetih, štiridesetih let, ki nam ne da možnosti, ki preveč & 
peto g leda na mlade z novimi, ustvarjalnimi idejami. Tu laftj? 
omenimo primer z eksperimentalno gledališko skupi 1* 
SREČNO N O V O GLEDALIŠČE in pa kasneje s skup j j 
IVAN IZVOLI. — O b e skupini sta imeli probleme s proste** 
Na vsako našo napako so višji forumi, odgovorni z a to pj! 
dročje, ki so nam velikodušno odstopili prostor, prežali * " 
mačka na miško. S takšno politiko (brez popuščanja napetj 
sti med velesi lama) seveda nikamor ne prideš in tudi i* 
nismo. — Errare humanum est. No, v politiki (čeprav s a " * 
kulturni) se pač še nikoli ni upoštevalo starih latinskih modj j 
sti. Napako smo zagrešili in potem smo po nekaj zahrbtr ' 
napadih na nezavarovano ozemlje izgubili pravico do up^ 
rahljanja nikogaršnje zemlje. V končni fazi smo imeli vaj«" 
mrzli dvorani krajevne skupnosti, kjer nas je pošteno zebi* 

S skupino IVAN IZVOLI so se godile podobne grozljivke,* 
da so bile te v blažjem smislu, kajti skupina deluje komaj e 1* 
leto. 

Skratka, kadar starejšim, vodilnim forumom, ali kako najfj 
imenujem, ni kaj všeč (npr. gledališka predstava, ki jo rrW 
pripravimo s trudom, z a katero nam gre čas, če že kaj 
gega ne) ni po njihovem okusu, jim ni problem zatreti mlad* 
ki se trudimo po svojih močeh in poskušamo ustvariti kaj 
vega, česar ljudje še ne poznajo. Mladi se pač nočemo P? 
navijati, stremimo k novostim, k čim večji originalnosti K 
brez tega naše mladosti sploh ne bi bilo čutiti). Na Vrhniki! 
mnogo mladih, ki se zan imamo z a kulturo, ki želimo ustvari*j 
ti, vendar pa ni nikomur od nas do tega, d a bi si pustil naiJ 

plašnice na oči. 
Dejstvo je, da tudi mladi sami nismo brez krivde Prav 

zainteresiranost vrhniške mladine brez ideje, c i l j e v . . " 
čemur se čudim. Mar smo Vrhničani res tako nedružabni, 
prti vase, zakompleksani in zavrti, da ne moremo imeti sp0', 
dobne mladinske organizaci je? 

Morda je problem v tem, da Vrhnika ni niti vel ika niti m 
na. Ljudje se med seboj poznamo skoraj vsi, če p a pO! 
damo drugače, nihče nikogar ne pozna. Če bi bila Vrhn"S 
večja, bi se med seboj poznalo več manjših skupin ljudi ir15 
morda ti bolj sodelovali. Če pa bi bila manjša, bolj strnjena,' 
bili prav gotovo med sabo bolj povezani, nekako bolj odvijj 
in bi čutili vsaj malo tudi odgovornosti drug do drugega- j? 
nas pa te povezanost i niti odgovornosti ni, ni pa tudi tiste, 
kljub vsemu morala biti — odgovornosti do same organizac" 
Mladina. To je organizacija, ki nas predstavlja, zastopa. * 
se sploh ne zavedamo, kaj vse se da preko nje doseči, k a j ^ , 
bi lahko dosegl i , če bi se zavzel i , stopili skupaj in zares kaj m 
redili. 

Povsod se kažejo problemi. Vendar pa mislim, da bi $K 
večjo zavzetostjo vendarle dalo mnogo narediti. Z delom &l 
začenjamo, torej optimizem ni odveč. J ' 

-J 


